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Hoewel de universiteiten en hoge
scholen volgens de tot nu toe beken
de voornemens van minister Deet- 
nian geen eindverantwoordelijkheid 
sullen krijgen voor de tweede fase
opleiding tot leraar, heeft de Acade
mische Raad toch een advies uitge
bracht over de universitaire leraren
opleidingen. Niet om tijd te verspil
len, maar om een bod te doen aan 
minister Deetman met als doel hem 
Van mening te doen veranderen. 
Deetman wil de eindverantwoorde
lijkheid voor de lerarenopleiding si
tueren aan de NLO’s.

Het aantrekkelijke van het voorstel 
van de AR voor Deetman - en dat is 
tegelijk het slimme van het door 
een werkgroep onder leiding van de 
Leidse hoogleraar prof. dr. H.P. 
Hooymayers opgestelde plan - be
staat erin dat deze oplossing 1,5 mil
joen goedkoper is dan de bijna 18 
miljoen die Deetman denkt nodig te 
hebben. Zonder politiek gezichts
verlies zou de minister dan ook 
„om” moeten kunnen gaan, aldus 
Voorzitter Brenninkmeyer van de 
AR tijdens de vergadering van de 
Raad op 7 mei.
De academische raad kiest als uit
gangspunt de door Deetman ver
wachte geringe behoefte aan lera
ren in de toekomst en stelt daarom 
een taakverdeling voor.
Volgens het advies, dat alleen be
trekking heeft op de reguliere (niet- 
beroepsgerichte) schoolvakken.

Studietoelagen met drie procent verlaagd
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Minister Deetman heeft de bedragen 
Van de studietoelagen voor het aan
komend studiejaar vastgesteld. 
Door bezuinigingen worden alle toe
lagen met 3% verlaagd. Tot aan het 
lopende studiejaar was het gebrui
kelijk om de bedragen ieder jaar te 
Verhogen met een percentage dat 
Overeenkwam met de prijsstijging in 
het jaar daarvoor. Vorig jaar werd 
dit voor het eerst achterwege gelaten 
®n ook dit jaar zal geen verhoging 
Plaatsvinden.

Daarentegen worden alle toelagen 
met 3% verlaagd. Oorspronkelijk 
Wilde minister Deetman de toelagen 
Voor 18-, 19- en 20-jarigen verlagen 
lot het RWW-niveau voor werkloze 
Jongeren van die leeftijd, maar op 
indringen van de Tweede Kamer 
heeft hij deze korting uitgesmeerd 
°ver alle studenten met een studie
beurs. Voor uitwonende studenten 
komt de maximale rijksstudietoela- 

dienen er in totaal 1400 opleidings
plaatsen per jaar te komen, waar
voor 105 opleiders en 20 NWP’ers 
nodig zijn. De opleidingen voor de 
grote schoolvakken zouden gecon
centreerd moeten worden in vijf zo
genaamde verzorgingsgebieden. 
Deze moeten dan telkens gevestigd 
worden aan één instelling in zo’n 
gebied waarbij, op basis van gelijk
waardigheid, samenwerkingsover
eenkomsten met NLO’s worden ge
sloten. De inhoudelijke eind ver
antwoordelijkheid dient te liggen 
bij de universiteit of hogeschool 
waar de opleiding gegeven wordt, 
de formele verantwoordelijkheid 
voor de opleiding bij alle (w.o. en 
hbo)-instellngen in zo’n gebied ge
zamenlijk.
Voor de kleinere schoolvakken wil 
de Ar één opleidingsmogelijkheid 
voor heel het land.
Verder wordt voor de Vrije Univer
siteit in Amsterdam voorgesteld om 
deze niet in te passen in een verzor
gingsgebied vanwege de landelijke 
functie van het protestants-christe- 
lijk onderwijs aan deze instelling. 
De instellingen spreken in het ad
vies uit de opleidingen in een half 
jaar te willen verzorgen. Minister 
Deetman gaat er van uit dat de op
leidingen aan de NLO’s een jaar 
zullen duren. Ook hierin ziet de 
Academische Raad een attractief 
punt ten gunste van het WO.

Bert Bakker/UP

ge nu op 10.420 gulden, plus colle
ge- en inschrijfgeld (was 10.740). 
Voor thuiswonende studenten is dit 
6.773 gulden (was 6.981), voor 
hoofden van eenoudergezinnen 16. 
672 (was 17.184) en voor gehuwden 
18.756 (was 19.332). Met name 
voor eenoudergezinnen heeft de 
Tweede Kamer vlak voor het paas- 
reces nog aangedrongen om voor de 
z.g. „bijstandsmoeders” het bedrag 
tenminste gelijk te stellen met de 
voor hen geldende bijstandsnorm 
van 90% van het netto-minimum- 
loon. Momenteel ligt deze al, enigs
zins afhankelijk van de situatie, ten
minste enkele honderden guldens 
hoger.

Tegelijk met de toelages wordt ook 
de vrijlating voor bijverdiensten 
van een student verlaagd tot 2084 
gulden (was 2148) en tot 3126 voor 
eenoudergezinnen en gehuwden. 
Daarboven wordt 2/3 van het ver-

Verkiezingen 1984
Op 5, 6 en 7 juni worden de verkiezingen voor de Universiteitsraad en de faculteitsraden gehouden. Traditiegetrouw 
(nou ja, voor de vierde keer) brengt Observant een verkiezingsnummer uit. dat elke kiezer de gelegenheid biedt het 
programma of het smoeltje uit te zoeken dat het beste bij hem of haar past. Of heeft u in de wandelgangen al zaken 
kunnen doen? Gezien de ijver waarmee sommige kandidaten de gelegenheid voorbij hebben laten gaan om zich langs 
deze weg aan iedereen te presenteren, lijkt een bevestigend antwoord van ’n paar kiezers niet uitgesloten.
Maar goed, waarom zouden we kniezen als op pagina 7 tot en met 12 de schoonste beloftes op u liggen te wachten?

Bestuurscrisis Open Universiteit 
kost twee collegeleden de kop
Twee van de vier leden van het Col
lege van Bestuur van de Open Uni
versiteit, mevrouw H.J. van Eeste- 
ren-Smith en de heer H.J. Huize- 
ling, hebben hun functie neergelegd. 
Dat is gebeurd na overleg met minis
ter Deetman, die in november vorig 
jaar een onderzoek liet instellen 
naar de verhoudingen binnen het 
college, die volgens diverse betrok
kenen onwerkbaar waren gewor
den. Deetman is met zijn oplossing 
minder ver gegaan dan de onder
zoekscommissie had voorgesteld. De 
commissie suggereerde dat het hele

diende afgetrokken van de toelage. 
Het ouderlijke inkomen waar bene
den een volledige studietoelage mo
gelijk is blijft het komend jaar be
vroren op 27.270. Voor ieder „ten 
laste komend kind” mag daar 3300 
(was 3210) bij worden opgeteld.

Voor kinderen van 12 tot 18 jaar 
gold echter voorheen anderhalve 
keer dit bedrag, en volgend jaar 
maar één keer. Boven de op deze 
wijze berekende bijdrage vrije voet 
wordt 42,3% van het ouderlijk in
komen van het maximum afgetrok
ken. Tenslotte zijn door minister 
Deetman met ingang van het studie
jaar 1984/85 de extra toelagen voor 
de aankoop van microscopen, te
kentafels, dure studieboeken en 
tandheelkundige iunstrumenten ge
heel geschrapt.

Bert Bakker/UP

college beter ontbonden kon wor
den, waarna te bezien was of twee 
van de vier leden - eventueel in een 
andere functie - konden terugkeren. 
Die twee waren voorzitter Leib- 
brandt en de heer E. Schuyer, aan 
wie nog zekere bestuurskwaliteiten 
werden toegedicht. Bij de andere 
twee leden, die al sinds eind maart 
niet meer in functie zijn, zou van ab
soluut onvoldoende capaciteiten 
sprake zijn.

Binnen enkele maanden zal het 
Heerlense College van Bestuur wor
den aangevuld met een derde lid, zo
dat het de sterkte bereikt heeft die 
voorzien is in de wet op de Open 
Universiteit, die nog door het parle
ment moet worden goedgekeurd.

Volgens de Voorlichtingsdienst van 
het ministerie zal het rapport van de 
commissie van onderzoek niet 
openbaar worden gemaakt, omdat 
het naast zakelijke ook persoonlijke 
gegevens zou bevatten. Bij de in
stelling van de commissie, die be
stond uit de Maastrichtse rector 
H.C. Hemker, ex-DSM-directeur 
J.A. Janssen en de vroegere com
missaris der koningin in Brabant, 
J.B. van der Harten, werd uitdruk
kelijk bepaald dat het rapport open
baar zou worden. Een maand nadat 
de commissie verslag had uitge
bracht aan de minister (conform de 
opdracht gebeurde dat op 6 decem
ber) legde het ministerie de com
missie inderdaad een bewerkte ver
sie van het rapport voor, waaruit 
geen persoonlijke gegevens te halen 
waren. De commissie gaf toestem
ming die versie te publiceren, mits 
de oorspronkelijke versie aan een 
beperkte kring van geïnteresseer
den werd bijgevoegd.

Deetman is op nog een ander punt 
van de procedure afgeweken. Oor
spronkelijk zou, korte tijd nadat de 
commissie haar bliksemonderzoek 
had afgerond met een advies over te 
nemen maatregelen, de minister 
zijn conclusies trekken. Spoed was 
daarbij geboden, anders zou de 
voortgang van de voorbereiding van 
het eerste cursusjaar, dat in septem
ber begint, in gevaar kunnen ko
men. Volgens de Voorlichtings
dienst van het ministerie is tijdens 
het onderzoek echter gebleken dat 
de voortgang niet in gevaar was, zo
dat de minister rustig zijn tijd kon 
nemen voor een beslissing. Die tijd 
heeft hij onder andere benut voor 
het voeren van gesprekken met de 
afzonderlijke collegeleden, die zich 
bij die gelegenheid allem bereid 
hebben getoond hun functie ter be
schikking te willen stellen, als daar
mee het belang van de Open Uni
versiteit gediend zou zijn. Zoals ge
zegd heeft Deetman dat belang in 
twee gevallen aanwezig geacht.

Over de achtergronden van het be- 
stuursconflict wordt in de zeer sum
miere informatie van het ministerie 
(een persbericht van twaalf regels) 
niet gesproken. Ingewijden weten 
echter te vertellen dat de eerste in
druk over de oorzaken juist geble
ken is: minister Pais heeft drie jaar 
geleden tijdens de laatste week van 
zijn ambtsperiode een bestuurs- 
team geformeerd rond zijn voorma
lige secretaris-generaal voor het 
Hoger Onderwijs Leibbrandt, zon
der daarbij te letten op de verenig
baarheid van karakters. De benoe
mingen zouden eerder ingegeven 
zijn door politieke overwegingen.

Jacques Herraets
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Brieven

Voor het snel, goedkoop en korrekt uit
tikken van scripties, verslagen e.d., te
gen speciale studententarieven, bel tijdig 
01608-34620 vóór 12.00 uur ma t/m vrij
dag.

Te huur gevr.: Praktijkruimte annex 
woonruimte i.h. centr. v. M’stricht of 
Wijck. Voor Mensendieck-oefenthera- 
peute. Huur tot ƒ 650,- excl. Inl. 043- 
13039.

Maastricht, Biesland, villawijk, pracht, 
gel. halfvr.st. villa i.z.g.st. Riante living 
482, op. hrd., 6 ruime slaapkam. met inb- 
.kast en ruim sanit., 2 badk., zolder, 
berging. Tuin o.h. z., opp.: 5002. Vr.pr. 
ƒ 320.000 k.k. Aanv. i.o. Inl.: 04407- 
2071.

Citroen GS Break 1976, die bijna 
120.000 km. prima heeft gereden en in 
redelijke staat verkeert (wel wat roest op 
een aantal plaatsen) is te koop voor 
ƒ 1000,-. Tel. 888471 of 644177 
(’s avonds).

Te huur aangeb. van juni t/m sept. ge- 
meub. lux. 2-kamerappartement. Op 
steenworp afstand v. Annadal. Inl.: 
Randwijck tst. 251/252, privé: 473374.
Wil je lekker een periode in Amsterdam 
zitten, beter en goedkoper dan een hotel 
en vrij als vogej? Bel dan ma. t/m vr. tus
sen 14.00 uur Arnout tel. 020-645720 of 
tussen 21.00 en 23.00 uur Ronald tel. 
020-730337.

VVAA 
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in 1984
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Dit is hèt moment voor medische 
en para-medische studenten 
om te kiezen voor de voordelige 
V VAA studenten-autoverzekering.

Bel 030-454911.

Kantklosschool „Maastricht", G.F.F. 
Cuypers-van Leeuwen, Hertogsingel 
104, 6214 AG Maastricht, tel. 043- 
50808. Technieken: torchon, cluny, ho- 
niton, duchese, tule (o.a. Buck’s Point), 
vlaanderse tralie, technisch tekenen. 
Tentoonstelling: 25, 26 en 27 mei 1984. 
Geopend van 11.00-19.00 uur. K.v.K. 
23-107.

Vakantie. Zeilboot te huur met schipper 
- maximum 6 passagiers - voor tochten. 
Boot is gelegen aan de Middellandse Zee. 
Huur voor 6 personen in de maanden 
juni en september ƒ 2400,- per week. In 
de maanden juli en augustus ƒ 3000,- 
per week. We zoeken voor de 2e helft van 
juli nog 3 passagiers. Inlichtingen: toestel 
153 Carré-gebouw.

Franse familie verhuurt haar ruime va
kantiewoning in dorpje in Languedoc. 
Alle comfort aanwezig. 12 km van Mid
dellandse Zee. Vrij tot 7 juli. Prijs 
ƒ 300,- p.w. Inl. 043-630670.

Amateurfotograaf: ik zoek een vrouwe
lijk model voor serieuze portret- en fi- 
guurfotografie; over het honorarium 
worden we het wel eens, sowieso krijg je 
alle goede opnamen op groot formaat af
gedrukt. Intersse? Bel 043-51822 en 
vraag naar Joep Herbergs.

Te huur gevraagd huis (woonruimte) in 
of nabij centrum Maastricht, voor 4 per
sonen. Max. huur ƒ 900,- p.m. excl. 
Postvakje Ineke Kortland 2MF of tel. 
045-217356 (Atefrans).

T.k. vrijstaand boerderijtje, gelegen te 
Slenaken. Grondoppervlakte 25 are. Te 
bevr. tel. 04456-350.

DE TRIBUNË~V?^r 
------  

Kapoenstraat 8----\ v».
6211 KW Maastricht \ 
Telefoon (043) 51978* \

Vakature 
Basisarts
Gevraagd voor een periode 
van 2 jaar assistentie bij mijn 
promotie-onderzoek

Cognitieve faktoren bij 
chronische lage rugpijn

Vereist:
- in bezit van basisarts-exa- 

men
- interesse voor basaal psy- 

chomedisch onderzoek
- bereidheid tot het volgen 

van scholingsaktiviteiten 
van ECG-beoordelingen

Taak:
- voorbereidende aktivitei- 

ten (organisatie, screening 
van proefpersonen) ten 
aanzien van de experimen
tele bijeenkomsten

- begeleiding van de proef
personen gedurende expe
rimentele sexties

- onderhouden van veldkon- 
takten

- bijhouden en ’ bestuderen 
van relevante literatuur

De aanstelling zal op korte 
termijn geschieden voor een 
periode van 2 jaar en een 
werktijdfaktor van 0.3. Ér 
moeten mogelijkheden zijn 
tot het werken met piekbe- 
lastingen.

Meer informatie en/of schrif
telijke aanmelding bij drs. A. 
Schmidt, Kap.groep med. 
psychologie, tel. 888372 (se
cretariaat + med. psych.).
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is een zaak, die gespecialiseerd is in hou
ten en aluminium lijsten voor inlijstingen 
in alle mates. Het aanbod van aluminium 
lijsten bestaat uit ruim 60 varianten in 
velerlei kleuren.

heeft een collectie van vele al of niet in
gelijste kunstposters en kunstkaarten.

is gevestigd: Tongerscstraat 12. Maas
tricht, “S 043-51115 en is van dinsdag 
tot en met vrijdag geopend van 12 tot 
18 uur en op zaterdag van 12 tot 17 
uur.

EXPOSITIE
Van donderdag 3 mei tot en met vrijdag 18 

mei 1984 treft u bij Boekhandel Bergmans een 
expositie aan van boeken op het gebied van 

geneeskunde en computerkunde van de 
uitgeverij:

SPRINGER VERLAG
Documentatiemateriaal is in ruime mate 

aanwezig en wordt u gratis ter beschikking 
gesteld.

BOEKHANDEL
Bergmans

VVAA,VERSTAND VAN DE PRAKTIJK. Nieuwstraat 9, 6211 CR Maastricht 
Tel. 043-10825
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Onderzoekersopleiding schaadt 
kwaliteit van research

Studenten?

Noch door de invoering van de ,,as- 
s*stenten-in-opleiding” (aio’s), noch 
•foor het bieden van een betrekkelijk 
klein aantal fellowships, zoals door 
•minister Deetman in de Beiaardnota 
ls voorgesteld, wordt een werkelijke 
Mossing geboden voor de proble
matiek van de ’lost generation’ on
der de studenten. Daarmee worden 
de studenten bedoeld die onder 
hechte perspectieven op de arbeids
markt komen en later te oud zullen 
2*jn om dan nog te starten. Deze si
tuatie wordt nog verscherpt door 
een dusdanige personeelsopbouw 
onder het wetenschappelijk perso- 
neel aan de instellingen van w.o., 
dat daar voorlopig weinig plaatsen 
VrÜ zullen komen.

Leveren de aio’s en de fellows van 
Reetman daarvoor geen voldoende 
Mossing, ze dreigen wel de kwali
teit van het wetenschappelijk on
derzoek in Nederland aan te tasten. 
Ltoor de optelsom van de afvloeiin
gen van personeel door taakverde-

WVM voor 
academici 
verlengd 
be werkverruimende maatregel voor 
"'erkloze academici, waardoor vorig jaar 
00 academici (tijdelijk) aan een baan 
derden geholpen, zal dit jaar worden 
vOOrtgezet. Voor 1984 zijn 150 WVM- 
Plaatsen voor werkloze academici voor
ben. Zij zullen worden ingezet bij het 
Vergroten van de kennisoverdracht van 
Universiteiten en hogescholen naar het 
midden- en kleinbedrijf. De regeling 
dient tegelijk om de arbeidsmarktkansen 
van de betrokkenen te verbeteren.
be 150 plaatsen zullen worden verdeeld 
over vijf regio’s. In 1983 werden al aan 
drie regio’s plaatsen toegekend, te weten 
aan Groningen, Twente en Wageningen. 
Minister Deetman schrijft dit in ant
woord op vragen van de Eerste Kamer. 

ling en het aannemen van aio’s, 
neemt het aandeel van onervaren 
krachten in het onderzoek toe van 
10 tot 50%.
Dit betogen de gezamenlijke Colle
ges van Bestuur in een onder leiding 
van het Groningse collegelid prof. 
Engels opgestelde reactie op de 
Beiaardnota van minister Deetman. 
Hoewel de colleges ook aantrekke
lijke kanten zien aan de aio’s, zijn 
zij toch met de voorstellen van 
Deetman niet tevreden. Zij vrezen 
bijvoorbeeld dat door de te lage be
taling (ongeveer 1500 gulden per 
maand) de besten onder de afgestu
deerden zullen bedanken voor de 
eer en naar een aantrekkelijker per
spectief omzien. Aio’s moeten 
daarom net zo veel betaald krijgen 
als andere jonge academici.
Gewaakt moet bovendien worden 
voor het te veel inschakelen van 
aio’s bij de onderwijstaak. Zij zou
den daardoor onvoldoende aan hun 
eigenlijke taken, de onderzoekers
opleiding en het verrichten van pro- 
motie-onderzoek, toekomen. De 
colleges willen ook dat het student- 
assistenschap in beperkte mate ge
handhaafd blijft, dit in tegenstelling 
tot minister Deetman.
Voor de inrichting van de tweede 
fase van de tweefasenstructuur 
moet de overheid voorts een grote
re verantwoordelijkheid nemen dan 
waartoe ze volgens Beiaard bereid 
is, aldus de colleges. Op de medi
sche en slechts enkele andere be
roepsopleidingen en de opleidingen 
tot onderzoeker en leraar na, wil 
Deetman dat de vervolgopleidingen 
tot stand komen in het post-acade- 
misch onderwijs en door gezamen
lijk initiatief van w.o. en de „afne
mers” van afgestudeerden. De in
stellingen zijn daartoe volgens de 
colleges wel bereid, maar kunnen 
dat onmogelijk rond hebben in sep
tember 1986, wanneer een groot 
aantal studenten voor het eerst de 
eerste fase heeft afgerond. Ook in 

het belang van die studenten zou de 
minister van onderwijs (en voor de 
LHW: van landbouw) desnoods tij
delijk een „grotere souplesse" 
moeten tonen bij de bekostiging 
van beroepsopleidingen.
De colleges vinden het voorts een 
verkeerd uitgangspunt om de be
roepsopleidingen die niet door de 
overheid worden bekostigd, geheel 
te laten betalen door de opgeleiden 
en de afnemers zelf, omdat de sa
menleving in haar geheel eveneens 
belang heeft bij goed opgeleiden.
De Academische Raad heeft zich in 
haar vergadering van maandag 7 
mei goeddeels aangesloten bij het 
advies van de colleges. Ook de AR 
is beducht dat bijvoorbeeld de be
geleiding van aio’s door het overige 
wetenschappelijk personeel zo veel 
tijd kost, dat het onderzoek er on
der lijdt.
De AR vindt verder dat de instellin
gen een grotere vrijheid moeten 
krijgen in de aanstelling van aio’s 
wat betreft bv. taken en opleidings
duur, zonder daarmee de indruk te 
willen wekken om de door Deet
man geweigerde bekostiging van 
twee fase-beroepsopleidingen als
nog onder de aio’s te willen schui
ven. Ook vindt de Academische 
Raad dat aio’s in deeltijd moeten 
kunnen worden aangenomen voor 
bijvoorbeeld 80% van een volle 
werkweek, voor 5 jaar in plaats van 
4 jaar, om daarmee beter aan te 
kunnen sluiten bij „de leefsituatie 
van veel jonge mensen”.
De Raad van Advies voor het We
tenschapsbeleid ten slotte is even
eens bang voor aantasting van de 
kwaliteit van het onderzoek. Ook 
de RAWB kwam vorige week, toen 
zij zich over Beiaard boog, tot de 
conclusie dat aio’s en fellowships 
samen maar een klein deel van de 
oplossing voor de lost generation le
veren.

Bert Bakker/UP

Neemt u het woord „studenten” eens in gedachten. Welke voorstelling 
roept het bij u op? Vriendelijke jonge mensen, schrander de wereld in 
blikkend? Waardevrije wetenschappelijke vorsers in de dop? Zorge
loze kroegtijgers? Corpsballen? Wereldverbeteraars? Boekenwur
men? Intellectuele elite? Paarlen kettinkjes, kniekousen, plooirok, 
pennyshoes?

De tijden veranderen. U zult uw beeld moeten aanpassen aan de jong
ste ontwikkelingen in het studentendom, ontwikkelingen die met 
name in Iran en Libië in gang gezet zijn. In die landen bestaat een met 
reden „revolutionair” genoemde aanpak van de studie en van de stu
dent. De universiteit is niet een zelfstandige instelling van onderwijs 
en wetenschap, nee, de universiteit is de maatschappij, zoals die gede
finieerd wordt door de Goddelijke, tevens wereldlijke, rechterlijke, 
uitvoerende, politieke, culturele en wetgevende Leider. Iraanse stu
denten bijvoorbeeld halen hun credit-points door het gijzelen en inti
mideren van buitenlands ambassadepersoneel of door het leuzen 
schreeuwend inlopen op Iraakse bajonetten. Veel punten vallen er ook 
te verdienen met het opblazen van Amerikanen en Amerikaanse bezit
tingen en met het hardhandig afdwingen van de naleving van de 
sluierplicht voor vrouwen. In Libië heeft men zich ten doel gesteld de 
student zich zoveel mogelijk internationaal te doen oriënteren, reden 
waarom de populairste hoofdvakken bestaan uit het systematisch uit
moorden van landgenoten in den vreemde en het meewerken aan de 
annexatie van andermans woestijn. Zo nu en dan vanuit ambassade
gebouwen schieten op vredelievende demonstranten wordt wel ge
waardeerd, maar komt officieel niet in het curriculum voor.

De kroon op de studie bestaat uit de verwerving van het epitheton or- 
nans „martelaar van de revolutie”, c.q. „van het volk”, enigszins ver
gelijkbaar dus met een soort doctoraat, zij het dat de titel uitsluitend 
posthuum aan de kandidaat toegekend kan worden.

De Goddelijke, tevens wereldlijke etc. breinen achter dit maatschap
pelijk relevante studieverloop verschillen overigens kennelijk van op
vatting omtrent de wijze waarop zich zich van hun zware taak als stu
diebegeleider moeten kwijten. Kol. b.d. Gadaffi meende dat hij, on
danks het feit dat hij al een boek had, zijn stagières wellicht 
verantwoorder zou kunnen begeleiden als hij nóg een paar boeken zou 
hebben, reden waarom hij een cheque ter waarde van zes miljoen 
pond naar de Britse Koninklijke Bibliotheek zond, met het verzoek 
hem „iets interessants” te sturen. De Rev. Khomeiny daarentegen be
jegent schrijvers vanuit het adagium „breek hun pennen!” (om van 
hun botten vooralsnog te zwijgen) en laat alle enigszins interessante 
archieven in Iran vernietigen. Het siert beide onderwijs- en weten- 
schapsvernieuwers dat zij zich niet op hun academische kwaliteiten la
ten voorstaan, anders dan de pionier op het gebied van de academi
sche massamoord, dr. Idi Amin Dada, houder van een eredoctoraat 
van de univesiteit van Entebbe, en wel in de wijsbegeerte. Beiden heb
ben toch ongetwijfeld grote vernieuwingen tot stand gebracht, niet al
leen op het gebied van het academische onderwijs, maar evenzeer op 
het gebied van het internationale recht in het algemeen en dat van de 
mensenrechten in het bijzonder. Wellicht kan Maastricht hen een 
doctoraat in de lijkbegeerte toekennen, ex aequo. Probleem is echter 
dat er in de rest van de wereld nog zoveel anderen zijn die evenzeer 
aanspraak kunnen maken op een dergelijke titel.

Terug naar uw student-beeld. Uw oude student-beeld bevalt u waar
schijnlijk beter dan de Libisch/Iraanse revolutionaire versie. Daar 
kan ik in komen. Laten we vooral niet meedoen aan het woordgebruik 
„studenten” als we beroepsmoordenaars, al dan niet met diplomatieke 
status bedoelen.

Peter J. Wattel

Eerste bestuur economische 
faculteit geïnstalleerd
Met toespraken, geschenken en een handdruk van Collegevoorzitter Van den 
Biggelaar voor dekaan Albeda is op woensdagmiddag 18 april het eerste fa
culteitsbestuur van de Faculteit der Economische Wetenschappen geïnstal
leerd. Het bestuur bestaat uit prof. dr. W. Albeda (dekaan), drs. M.D. ten 
Hove, dr. P.K. Keizer en prof. dr. J. Muysken. De dekaan zal de faculteit 
vertegenwoordigen in het College van Dekanen en zal ook de externe contac
ten behartigen. P. Keizer beheert de portefeuille begroting.
Na de installatieplechtigheid was er een informele en drukbezochte receptie in 
het Kruithuis.

(Voorl. J.O.)
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Neuman mag 
toch komen
Het College van Bestuur van cle KU Nij
megen heeft na overleg met de faculteit 
letteren de benoeming van H.J. Neuman 
tot bijzonder hoogleraar goedgekeurd. 
Neuman zal bij de vakgroep Geschiede
nis gedurende de periode van 1 septem
ber 1984 tot 31 augustus 1986 de door de 
Stichting Nuyensfonds ingestelde L.G. 
Rogierleerstoel bezetten met als leerop
dracht: „De geschiedenis van internatio
nale betrekkingen sedert 1945; in het bij
zonder de veiligheidsproblematiek.” 
Neumans komst als bijzonder hoogleraar 
had aanvankelijk veel Nijmeegs stof doen 
opwaaien, daar een zestal progressieve 
organisaties in een open brief protest 
aantekenden tegen zijn benoeming, on
der meer vanwege het standpunt dat 
Neuman inneemt in het debat over de 
plaatsing van kruisraketten in ons land, 
maar ook vanwege zijn recente reis naar 
Zuid-Afrika. Het Nijmeegse bestuurscol
lege heeft deze bezwaren niet mee laten 
wegen in zijn beslissing. Gelijktijdig met 
de bekrachtiging van de benoeming van 
Neuman heeft het college van bestuur 
vragen beantwoord die universiteits- 
raadslid dr. L. Schellekens over deze 
zaak had gesteld. Van een overlapping 
met de leeropdracht van prof. dr. K. Tu- 
dyka (politicologie) is naar mening van 
het Nijmeegse bestuurscollege slechts ge
deeltelijk sprake. Op de vraag van Schel
lekens om welke redenen de Letterenfa
culteit geen advies had ingewonnen bij de 
zusterfaculteiten, werd verwezen naar de 
nationale en internationale bekendheid 
van en waardering voor betrokkene als 
deskundige, alsmede het tijdelijke ka
rakter van de benoemingen op de wissel
leerstoel, welke hierbij een rol heeft ge
speeld.

(KU-nieuws).

Geen geld 
voor aula

Het ministerie van sociale zaken en werk
gelegenheid stelt geen subsidie beschik
baar voor de bouw van een nieuwe aula 
van de KU Nijmegen. Zo blijkt uit een 
brief die minister J. de Koning recent 
aan de Nijmeegse burgemeester Hermsen 
deed toekomen. Bij de verdeling van de 
gelden die de regering voor de stimule
ring van bouwactiviteiten ter beschik
king stelt, scoort het aulaproject laag, 
onder meer, volgens de brief van de be
windsman, omdat bijdragen van derden 

ontbreken. De KU streeft er al jaren naar 
alle universitaire activiteiten op het 
Heyendaalterrein te concentreren, een 
reden meer voor het Nijmeegse bestuurs
college „het hier niet bij te laten zitten”. 
Waarom de KU in haar subsidieaanvra
ge de mogelijkheid van een eigen bijdra
ge niet noemde is onduidelijk. Toen de 
Nijmeegse universiteitsraad over de 
nieuwe aula vergaderde, werd in de wan
delgangen al gefluisterd dat een deel van 
de kosten zou worden betaald uit fondsen 
van de Reinier Post Stichting, die het 
eigen miljoenenvermogen van de Nij
meegse universiteit beheert. Ook burge
meester Hermsen is van mening dat ver
dere actie ondernomen dient te worden: 
„We moeten ons serieus over deze zaak 
beraden. De brief van de bewindsman is 
weliswaar geen optimistisch schrijven, 
maar dat wil nog niet zeggen dat we het 
hoofd moedeloos in de schoot moeten leg
gen.”

(KU-nieuws).

Ziekenhuis
directeur vertrekt
De financieel directeur van het acade
misch ziekenhuis binnen het Academisch 
Medisch Centrum (AMC) en mikpunt 
van vele geruchten, mr. J. Donner, zal 
binnenkort zijn functie opgeven. Hoewel 
hij geruchten over zijn aanstaande ver
trek in eerste instantie afdoet als „mythe
vorming”, geeft hij toch toe dat het „heel 
goed mogelijk zou kunnen zijn” dat hij 
een andere baan zoekt. Over de reden 
wordt druk gespeculeerd. Als een paal 
staat echter boven water dat Donner bij 
de subfaculteit Geneeskunde nogal eens 
kwaad bloed heeft gezet, doordat hij met 
zijn bekende voortvarendheid op eigen 
houtje projecten aankaartte waarbij uni
versitaire personeelsleden buiten hun 
medeweten ook een rol moesten spelen. 
Zo heeft Donner geprobeerd samenwer
king tot stand te brengen met het New- 
yorkse academische ziekenhuis Stoney 
Brook, waarbij onderzoekers elkaar op 
sterke punten over en weer moeten aan
vullen. Daarna kwam Donner in op
spraak omdat hij voor enkele miljoenen 
het neusje van de zalm aan onderzoeks
apparatuur, de NMR-scanner, wilde 
binnenhalen. Tot overmaat van ramp 
bleek hij echter ook nog uitwisselings- 
plannen te hebben middels de Internatio
nal Health Development Foundation 
(IHDF), die gezondheidszorgdiensten op 
de internationale markt zou aanbieden. 
De eerste contacten waren gelegd met rij
ke Arabische staten, maar er kwamen 
problemen omdat in zulke landen niet- 

joodverklaringen worden gevraagd en 
medewerking aan discriminatie de subfa
culteit te ver ging. Donner ontkent dat 
deze problemen hem aanleiding geven te 
vertrekken. Toch is het niet ondenkbaar 
dat het bestuur van het ziekenhuis, uit
eindelijk Donners werkgever, daar an
ders tegen aankijkt. Het bestuur wil 
graag de relatie met de subfaculteit ver
beteren, en dat vergt een tactischer op
treden dan dat van Donner.

(Folia Civitatis)

Collegevoorzitter 
vertrekt
Mr. G.J.P. Cammelbeeck zal na het ver
strijken van zijn ambtstermijn op I 
augustus niet terugkeren als voorzitter 
van het college van bestuur van de Uni
versiteit van Amsterdam. Dit heeft hij 
minister W. Deetman van onderwijs en 
wetenschappen laten weten tijdens ge
sprekken die de bewindsman met hem, 
andere leden van het Amsterdamse be
stuurscollege en de voorzitter van de uni
versiteitsraad heeft gevoerd, aldus het 
ministerie.- In februari werd bekend dat 
een mogelijke herbenoeming op grote be
zwaren van de universiteitsraad zou stui
ten. De raad was tegen een nieuwe 
ambtstermijn omdat Cammelbeeck om 
gezondheidsredenen veelvuldig afwezig 
zou zijn. Voorts was de raad van mening 
dat Cammelbeeck niet meer op de hoogte 
is van veranderingen op het gebied van 
het wetenschappelijk onderwijs. Cam
melbeeck, die bijna 65 is, was vanaf 1972 
voorzitter van het Amsterdamse be
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stuurscollege. De functie van voorzitter is 
met ingang van 1 augustus vacant. Vol
gens het ministerie zal de procedure voor 
werving van een nieuwe voorzitter op 
korte termijn beginnen.

Rectores tegen 
arbeidsmarkt- 
criterium
De Europese rectoren magnificus blijven 
vinden dat de arbeidsmarkt niet bepa
lend mag zijn voor de toe te laten studen
tenaantallen tot de universiteiten. De 
universiteiten hebben een eigen verant
woordelijkheid voor hun opleidingen, al 
mogen ze de maatschappelijke ontwikke
lingen niet negeren. De voorbereiding 
van studenten op een maatschappelijke 
functie vormt echter maar één doel van 
de universiteiten. Dit rectorale pleidooi 
voor een onafhankelijke politiek werd 
ten gehore gebracht op de internationale 
conferentie van rectores en presidenten 
van alle Europese universiteiten, die dit 
jaar in Amsterdam werd gehouden. Het 
valt echter moeilijk te zeggen of deze po
litiek stand kan houden in die landen 
waar de overheid duidelijk een andere 
koers vaart. Minister W. Deetman van 
onderwijs en wetenschappen liet er in een 
onuitgesproken, maar wel beschikbare 
rede geen onduidelijkheid over bestaan 
dat de Nederlandse regering de studen
tenstops mede wil laten bepalen door ar- 
beidsmarktprognoses.

(U-Blad)

Na vijven______________________ ____________________________

Volkenbond
Anton van Deutekom, 33 jaar, 
medewerker bij 
personeelszaken. In zijn vrije 
tijd filatelist.

„Nou, ik verzamel natuurlijk 
ook postzegels, maar filatelie is 
toch iets anders; onder de 
ongeveer 300.000 georganiseerde 
verzamelaars zijn maar 5 d 
10.000 echte filatelisten, die weer 
georganiseerd zijn in een aantal 
speciale verenigingen. Zelf ben ik 
lid van zo'n 8 d 9 verenigingen. 
Vier Nederlandse en een stel 
buitenlandse."

Anton begon zijn jeugdjaren 
met een verzameling postzegels 
over Oostenrijk. Later, in de 
zestiger jaren, kwam daar 
„natuurlijk" de ruimtevaart bij. 
Steeds meer ging hij zich op 
specifieke thema’s richten. Zo 
werd hij pas een echte filatelist: 

verzamelaar van poststukken, 
brieven, zegels, stempels e.d. 
rond een bepaald 
geschiedkundig thema.

„De laatste 8 jaar hou ik me bezig 
met de geschiedenis van de 
Volkenbond. Die is de in 1919 
met het 2-9 verdrag van 
Versailles ingestelde 
internationale organisatie die - 
net als de Verenigde Naties nu - 
tot doel had de bevordering van 
de internationale samenwerking 
en de verzekering van vrede en 
veiligheid onder de volken. 
Daarover lees ik alles wat los en 
vast zit, en ik probeer die 
geschiedenis daarvan zoals dat 
heet postaal te documenteren. 
Dus zegels, brieven, enzovoorts 
die gebeurtenissen in de 
geschiedenis illustreren.”

In de loop van die 8 jaar heeft 
Anton een uitgebreide 
tentoonstellingsverzameling 
hiervan opgebouwd, die nog 

steeds groeit. Daarmee doet hij 
nu en dan mee op 
tentoonstellingen (eigenlijk 
wedstrijden) in Nederland en 
Duitsland. En daarmee gaat het 
goed: hij haalde op nationaal 
nivo het verzilverd brons, de op 
drie na hoogste onderscheiding. 
In Duitsland haalde hij zelfs op 
„rang 2” verguld zilver, de op 
één na hoogste onderscheiding 
die dat nivo kent.

„Zo'n hobby kost nogal wat tijd. 
Ik ben er wel haast iedere dag 
mee bezig. Lezen, veel 
contacten, de verenigingen, 
veilingen, en je kijkt natuurlijk 
ook steeds uit naar dingen voor 
vrienden en collega's. Dat is ook 
het leuke aan zo’n bezigheid; je 
hebt veel contacten, ook 
internationaal.”
„Ook financieel mag deze hobby 
er wezen: op sommige veilingen 
gaan echt miljoenen om, zeker in 
Zwitserland of Amerika. Maar 
mij kost het haast niets. Alles 

financier ik uit de postzegels, 
want ik verzamel natuurlijk ook 
nog wel andere dingen dan alleen 
de volkenbond. Ook via 
vrienden die weten dat ik hier 
mee bezig ben krijg ik allerlei 
brieven met speciale stempels. ”

Over de waarde van zijn 
collectie kan Anton geen zinnige 
schatting maken. Het is voor 
hem in ieder geval de kunst om 
met beperkte middelen toch iets 
leuks te doen. Inmiddels hoopt 
hij vurig op verguld zilver in 
Nederland, want dan mag hij 
echt internationaal uitkomen. 
Zijn nieuwe onderwerp wordt 
„van internationale 
vredesbeweging tot internationale 
rechtspraak". Dat hoopt hij over 
enkele jaren 
tentoonstellingsklaar te hebben.

Op de vraag hoe je nou eigenlijk 
aan zo'n hobby komt, zegt 
Anton alleen maar: Je moet toch 
iets doen naast je werk. Ik heb

jarenlang bijna dagelijks gesport. 
Dat werd teveel, dus nu haast 
iedere dag de postzegels en 
brieven.
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Gevestigde artsenstand houdt de boot af

Basisartsen 
verenigen zich
's er nog perspektief voor afgestu- 

1 beerde artsen? Minder dan er zou 
kunnen zijn, vonden de deelnemers 
aan het symposium Basisarts en 
kerkgelegenheid dat zaterdag 14 
aPril in Utrecht gehouden werd, 
kanneer de zittende artsen maar 
*at in willen schikken is er voor 
Veel meer mensen werk dan nu het 
§eval lijkt. Maar daar is druk van 
buiten voor nodig, want de geves- 
bgde medici hebben geen haast met 
but plaats inruimen voor hun wach
tende kollega’s. Behalve door de 
°verheid kan die druk ook uitgeoef- 
Itend worden door de werkzoeken
den zelf.
kmdaar ook dat zaterdag de Lan
delijke vereniging voor Basisartsen 
"'erd opgericht. Doel van de vereni- 
Öng: belangenbehartiging van de 
b'jna- en geheel afgestudeerde arts, 
kens van de initiatiefnemers: meer 
ieden, en uitbreiden als' een olie- 
vtek, liefst ook buiten Utrecht.
Met ruim dertienhonderd werkzoe
kenden vormden de medici septem
ber vorig jaar de kopgroep van de 
akademici zonder baan. Ongeveer 
evenveel als juristen en pedagogen, 
teaar meer nog dan alle talen sa
teen. Toch had de geneeskundeop- 
'eiding tot voor kort nog het image 
°P te leiden voor een prima toe
komst.
Vorig jaar kwam daar pas verande- 
r‘ng in, toen verhalen over werkloze 
sPecialisten in de pers verschenen. 
Een jarenlange, kostbare, opleiding 
bleek plotseling geen garantie meer 
voor een zekere toekomst.
Mede onder druk van de publiciteit 
Probeerden de specialistenvereni

gingen plaatsen te kreëren voor de 
werkloze kollega’s. Maar tegelij
kertijd bestreden ze het probleem 
door de opleidingen nagenoeg ge
heel te sluiten. Wie nu nog af moet 
studeren doet er verstandig aan zich 
niet vast te bijten op een opleidings
plaats voor specialist.

Basisarts

De gesloten opleidingen zorgden 
ervoor dat de groep artsen die voor 
de overige banen in aanmerking 
wilden komen alleen nog maar 
groeide. De basisartsen, met een 
voltooide opleiding achter de rug 
naar zonder specialisatie in het 
vooruitzicht, zagen hun horizon 
vernauwen.
Een basisarts kan behalve dus spe
cialisatie verschillende kanten uit. 
Hij of zij kan keurings- of bedrijfs
arts worden, maar ook bijvoorbeeld 
huisarts. De mogelijkheden voor de 
eerste twee richtingen zijn al be
perkt, maar voor huisarts ligt de 
zaak al helemaal niet makkelijk. 
Wie zich na zijn huisartsenoplei
ding, waarvoor de wachttijd kan op
lopen tot drie jaar of meer, wil ves
tigen krijgt tegenwoordig te maken 
met fel verzet van de zittende kolle
ga’s. Voor wie de nieuwe arts een 
bedreiging is omdat het de spoeling 
dunner maakt.
Uit de omzet van hun praktijken 
moeten vaak hoge vaste lasten be
taald worden, voortkomend uit de 
pensioenpremie, tot veertigduizend 
gulden per jaar, en de vaak waan
zinnig hoge overnamekosten, uit de 

tijd dat ze zelf startten. Die lopen 
vaak in de tonnen. Vandaar het fel
le verzet tegen alles wat de praktij- 
komvang zou kunnen verkleinen.
Ondanks de weerstand zijn onder 
de werkzoekende huisartsen enkele 
dapperen of wanhopigen die zich, 
zolang het nog kan, ,,wild” dus, 
zonder overleg met de anderen, 
vestigen. Zonder medewerking van 
de kollega’s op het gebied van de 
weekenddiensten en vervanging is 
een hele gok die niet iedereen aan
durft en dan ook maar een beperkte 
oplossing voor de korte termijn.
Om op de lange termijn iets aan de 
werkgelegenheid te verbeteren lij
ken de werkloze artsen eerder aan
gewezen op steun van de overheid 
dan van zittende kollega’s. Een van 
de maatregelen die daarbij ter spra
ke kwam was het terugbrengen van 
het aantal eerstejaars medicijnen. 
Volgens de kommissie-Vorst, die 
zich met de maatschappelijke be
hoefte aan artsen in de toekomst 
heeft beziggehouden moet het aan
tal studenten drastisch omlaag. 
Maar dan nog zitten we met een 
overschot, waarvan de grootte ove
rigens omstreden is. Wil de over
heid daar iets aan kunnen doen dan 
zal zij meer greep moeten krijgen 
op de beroepsgroep.

Overheid

Eén van de middelen daartoe zou 
de Wet Voorzieningen Gezond
heidszorg kunnen zijn. Hoewel 
deze wet al in 1982 aanvaard is en in 
juli vorig jaar gepubliceerd, laat het 
uitvoeringsbesluit nog op zich 
wachten.
Met die wet in de hand kunnen ge
meenten een eigen vestigingsbeleid 
gaan voeren. Wil een arts zich vesti
gen dan heeft hij of zij een vergun
ning nodig. De gemeente heeft de 
mogelijkheid in te grijpen wanneer 
de praktijkomvang boven een be
paalde hoeveelheid uitstijgt. Over
grote praktijken kunnen daarmee 
worden voorkomen.

De maximum praktijkomvang 
wordt momenteel gesteld op drie
duizend mensen. Veel te veel vin
den kritici, de gangbare 
praktijkomvang bedraagt nu vijfen
twintighonderd mensen en dat kan 
volgens hen makkelijk omlaag tot 
tweeduizend, of zelfs minder, voor 
een full-time werkende arts. Part-ti
mers zouden zelfs met minder men
sen toekunnen.
Zonder vaardigheid te verliezen zou 
een arts met achthonderd of minder 
mensen toe moeten kunnen. Wel
licht met vierhonderd, als de arts 
voldoende met anderen samen
werkt, vond een vertegenwoordiger 
van de Landelijke Huisartsenvere
niging die het symposium bijwoon
de. Officieel vindt de LHV tweedui
zend het minimum en gaat zij in de 
diskussie van 2600 zielen uit, voor
namelijk op financiële gronden.

Vereniging

Vierhonderd mensen of zeven keer 
zoveel per praktijk, de diskussie 
sleept zich voort terwijl de groep 
wachtenden blijft groeien. Ook het 
overheidsingrijpen verloopt uiterst 
traag omdat de belangrijkste ge
sprekspartners, de verenigingen 
van artsen, waarin alleen de zitten
de beroepsgroep vertegenwoordigd 
is, geen enkele haast hebben met 
maatregelen die hen vooral in de 
portemonnaie treffen.
In dit geheel hebben de basisartsen 
tot nu toe buitenspel gestaan. De 
werkzoekenden waren als groep

Chinese belangstelling voor 
Maastrichts onderwijs
Een viertal functionarissen van medische faculteiten en van het mi
nisterie van Volksgezondheid van de Volksrepubliek China heeft op 
26 en 27 april de medische faculteit van de RL bezocht. Op hun stu
diereis doen ze na Nederland ook Canada, de Verenigde Staten en 
Australië aan. De reis vindt plaats onder auspiciën van de Wereldge
zondheidsorganisatie, als onderdeel van de bijstand die deze organi
satie aan de Volksrepubliek China geeft.

Ze hebben bijzondere aandacht 
voor nieuwe ontwikkelingen en be
naderingen in het medische onder
wijs. Met name de probleemge- 
stuurde onderwijsopzet van de 
Maastrichtse medische faculteit, 
mét nadruk op de zelfwerkzaam
heid van de studenten en nauwe 
wisselwerking met het systeem van 
gezondheidszorg in de omringende 
regio, heeft hun speciale belangstel
ling. Deze benadering wordt van 
groot belang geacht bij het plannen 
van de toekomstige structuur van de 
medische opleidingen in de Volks

nog te weinig herkenbaar. De initia
tiefgroep die de Landelijke Belan
genvereniging Basisartsen oprichtte 
hoopt daar verandering in te bren
gen.

Voorlopig kontaktpersoon voor de 
LBB is Mark Valk, Nedereindseweg 
540, Nieuwe gein, 03408-87708.

Paul Malherbe/Utrechts 
Universiteitsblad

Aanbesteding ZM
In de vakpers is de aankondiging 
verschenen van de aanbesteding 
van de nieuwbouw Ziekenhuis 
Maastricht, die zal plaatsvinden in 
september 1984.
Gemeld wordt dat het werk omvat 
het bouwen van een academisch zie
kenhuis met een beddenhuis van 
650 bedden, een energiecentrum, 
onderwijsruimten, ruimten voor 
medische en niet-medische dien
sten, laboratoria, administratie
ruimten, onderzoek- en behandel
ruimten.
De totale gebouwomvang zal onge
veer 500.000 m3 bedragen.
De uitvoeringstermijn bedraagt on
geveer 7 jaar.
Er is een commissie ingesteld die op 
basis van tevoren opgestelde crite
ria de aannemer zal selecteren.
Op 25 mei a.s. zal ir. L. Truyman, 
coördinator nieuwbouw academi
sche ziekenhuizen, bij het ministe
rie van O en W de eerste paal voor 
de nieuwbouw slaan.
(Voorl. J.O.)

republiek.
Op de foto van links naar rechts dr. 
Jin Gan van de medische faculteit 
van Zhejing, drs. A. Schmitt (Medi
sche Psychologie RL), dr. Li Zhen 
Zhi van de Chinese medische uni- 
versiteit van Shanghai, drs. A. Mol 
(Huisartsgeneeskunde RL), dr. Hu 
Shang Yi van het ministerie van 
Volksgezondheid, dr. J. Greep 
(Dekaan Fdg, RL), dr. Peng Wen 
Wei van het Zongshan Medical Col
lege. Uiterst rechts de tolk.

(Voorl. J.O.)

Servant 10 mei 1984



Spermabank zoekt donors
„Studenten tussen de twintig en de 
vijfentwintig jaar hebben een fan
tastische zaadkwaliteit. Dat zijn de 
beste donoren die we ons voor de 
spermabank kunnen indenken”. 
Gynaecologen Frans Smits en Hans 
Evers van ziekenhuis Maastricht 
zijn naarstig op zoek naar nieuwe 
donoren om de Spermabank wat 
meer levensvatbaar te maken. Bij 
de oprichting van de bank, een jaar 
geleden, werd gehoopt dat er zo’n 
honderd donoren bereid gevonden 
zouden worden twee keer per 
maand een flesje sperma in te leve
ren. Dat aantal bleek te optimis
tisch: er meldden zich vijftig kandi
daten, die niet allemaal geschikt be
vonden werden omdat hun zaad in 
diepgevroren toestand teveel van 
zijn kwaliteit verloor. En omdat 
zich bovendien enkele donors in de 

loop van het jaar hebben afgemeld, 
zijn er op dit moment nog maar iets 
meer dan twintig zaadleveranciers 
over. Dat is bij lange na niet genoeg 
om de lange wachtlijst van echtpa
ren af te werken, die zich in de loop 
van het jaar heeft opgebouwd. Mo
menteel wachten 98 kinderloze 
echtparen op een inseminatie met 
donorzaad.
„We zijn bij de start te optimistisch 
geweest over het aantal donors en 
we hebben het aantal aanvragen 
voor een kunstmatige inseminatie 
sterk onderschat”, zegt Smits. 
Daarbij tekent hij wel aan dat op de 
wachtlijst veel echtparen voorko
men die zich eerst op andere plaat
sen hebben laten behandelen omdat 
in de eigen regio geen voorziening 
aanwezig was. Die behandeling 
vindt overigens niet altijd plaats op 

een bona fide manier. Er bestaan in 
Nederland nog steeds privé-insemi- 
natieklinieken, die buiten iedere 
controle vallen en waar echtparen 
ten einde raad voor veel geld hun 
toevlucht zoeken. Evers noemt een 
bedrag van 150 gulden per insemi
natie. ”Ik geef toe dat het een ex
treem geval is, maar ik heb hier een 
echtpaar gehad dat op die manier 
tienduizend gulden lichter is gewor
den.” Hij vergelijkt de privé-prak- 
tijken, die vaak geleid worden door 
gepensioneerde huisartsen, met de 
illegale abortuspraktijken uit de tijd 
dat abortus nog taboe was. De prijs 
van een inseminatiebehandeling in 
Annadal bedraagt zeshonderd gul
den, een eenmalig bedrag voor de 

gehele duur van de behandeling die 
niet vergoed wordt door het zieken
fonds. Momenteel zijn 32 vrouwen 
in behandeling. Bij tien a twaalf 
vrouwen heeft de kunstmatige inse
minatie tot het gewenste resultaat 
geleid. Een andere manier om de 
wachtlijst van kinderloze echtparen 
wat korter te maken is volgens 
Evers nog eens goed na te gaan 
waarom de man niet in staat is het 
zaad te produceren voor het ver
wekken van een zwangerschap. 
Dankzij een speciaal in Maastricht 
ontwikkelde techniek is het een vrij 
eenvoudige operatie het ’blok’ uit 
de zaadleiders weg te nemen, dat 
het doorstromen van het sperma be
lemmert. Van de 9 operaties die 

daartoe zijn uitgevoerd, zijn er « 
een volledig succes geworden, aldus 
Evers.

Wie zich op wil geven als donor voor 
de Spermabank kan terecht op een 
speciaal telefoonnummer, zodat d£ 
anonimiteit zoveel mogelijk gegU' 
randeerd wordt. Het nummer 's 
(86)2286. De secretaresse van de gy- 
naecologen, mevr. Richelle, geeft op 
dat nummer alle gewenste inlichtin
gen. Wie na een onderzoek als donor 
voor de Spermabank wordt geaccep
teerd, ontvangt voor iedere donatie 
een „reiskostenvergoeding” van Ti 
gulden.
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Computer moet HBO 
aan voorsprong helpen
Wil ook het midden- en kleinbedrijf 
volledig kunnen profiteren van de 
mogelijkheden van hernieuwde eco
nomische groei, dan zal een gerichte 
aanpak nodig zijn voor de algehele 
invoering van de computer. Het be
drijfsleven kan daarbij de steun van 
het onderwijs niet ontberen. Vanuit 
zijn praktijkgerichtheid is het Hoger 
Beroeps Onderwijs (HBO) de aange
wezene om zowel goedopgeleid per
soneel ter beschikking te stellen als 
ondersteuning te verlenen bij deze 
invoering. Momenteel verkeert het 
HBO echter ook in een achterstands
situatie. De weinige goede opleidin
gen richten zich daarbij op een te 
smal marktsegment.

Dat zei de voorzitter van de HBO- 
Raad, drs. J.K.M. Gevers, bij de 
installatie van het informatieplat- 
form voor het HBO op 1 mei jl. in 
Utrecht. Dit informaticaplatform is 
door de HBO-Raad ingesteld om de 
verspreide kennis in het HBO, de 
bedrijven en de maatschappelijke 

instellingen te bundelen. Daardoor 
moet het HBO in staat zijn de ach
terstand snel in te lopen.

Voorsprong

Dat dit des te meer geldt voor de 
opleidingen die nu nog vrijwel niet 
met geautomatiseerde systemen 
kennis hebben gemaakt, moge blij
ken uit het schrille contrast dat nog
al eens een keer wordt gevormd met 
de beroepspraktijk waarmee de af
gestudeerde studenten later te ma
ken krijgen. Gevers noemde daar
bij als voorbeeld de gezondheids
zorg, de bibliotheken, de media en 
last but not least het onderwijs zelf. 
Zo wordt in de gezondheidszorg 
met enige terughoudendheid een 
begin gemaakt met automatise
ringssystemen, waarbij de compu
ter de patiëntengegevens te verwer
ken krijgt. Ondanks het feit dat dit 
nog maar een aanvang is, hebben 
slechts weinig afgestudeerden hier 

een ervaring mee opgedaan. Een 
snelle verandering in deze situatie is 
niet de enige benodigdheid, maat 
de door het HBO opgelopen achter
stand moet bovendien veranderen 
in een voorsprong, zodat de HBÖ- 
instellingen vooral het midden- en 
kleinbedrijf en de non-profit-orgü' 
nisaties van dienst kunnen zijn bij 
het tot stand brengen van een doel
matige bedrijfsvoering. Dit is mo- 
gelijk wanneer HBO-studenten tij
dens onderwijs, stage of afstudeer
werk de opgedane kennis en kunde 
ter beschikking stellen aan bedrij
ven en instellingen.

Brede invoering
Gevers signaleerde bovendien het 
gevaar van de informatiekloof, die 
ontstaat als slechts specialistische 
opleidingen als HTS, HEAO en 
Zeevaartschool, studenten bekwa
men in het kunnen gebruiken vaO 
de computer. Het informaticaplat- 
form heeft daarom ook als taak zorg 
te dragen voor een zo breed moge
lijke invoering van de informatica 
binnen het gehele HBO en voor 
elke opleiding een gericht gebruik 
ervan mogelijk te maken.

Walter van Bre«

Observant 10 mei 1984
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De strijd om 34 zetels
De zittingstermijn voor het wetenschappelijk personeel en het niet weten
schappelijk personeel is twee jaar; voor studenten een jaar. De termijn 
gaat in op 1 september 1984.
In totaal zijn 34 zetels in het geding.

Een itie is maa< :hter- ieren IBO- n- en 
orga- n bij doel- mo- n tij' deer- unde jdrij-

i het , die ische ) en kwa- van plat' zorg ioge- atica voor )ruik

Eind mei/begin juni is het weer zover. Dan vinden er aan de RL verkiezin
gen plaats. Gekozen wordt voor alle geledingen van de Faculteitsraad 
van de Faculteit der Geneeskunde en de Faculteitsraad van de Faculteit 
der Rechtsgeleerdheid. Daarnaast moet gestemd worden voor 6 studen
ten in de Universiteitsraad en 3 studenten in de Faculteitsraad van de Al
gemene Faculteit.

Overzicht in cijfers

Fac. dér Gen. Alg Faculteit Fac. der Recht. U-raad
wp nwp stud wp nwp stud wp nwp stud wp nwp stud

aantal zetels 6 3 3 5 1 3 8 1 4 6 6 6
vakante zetels 6 3 3 0 0 3 8 1 4 0 0 6
kandidaten 12 11 3 - - 5 14 1 9 - - 9
kiesgerechtigden 352 225 688 - - 514 32 10 310 - - 1625

Universiteitsraad: 
alléén de student-leden
Voor de Universiteitsraad hoeven dit jaar alleen 
de studentleden gekozen te worden.
Dit zijn er 6.

Faculteitsraad Faculteit 
der Geneeskunde:
WP, NWP, studenten
Hier moet gekozen worden voor 6 medewerk- 
(st)ers wetenschappelijk personeel, 3 mede- 
werk(st)ers niet wetenschappelijk personeel en 
3 studentleden.

8ree

Faculteitsraad 
Algemene Faculteit: 
alléén de student-leden
Voor deze raad worden dit jaar alleen de stu
dentleden gekozen; in totaal 3.

Faculteitsraad Faculteit 
der Rechtsgeleerdheid: 
WP, NWP, studenten
Voor de raad van de Faculteit der Rechtsge
leerdheid wordt dit jaar gekozen voor 8 mede- 
werk(st)ers wetenschappelijk personeel, 1 me- 
dewerk(st)er niet wetenschappelijk personeel 
en 4 studentleden.

De kiesstelsels bij de RL
Bij de verkiezingen bij de RL worden de volgen
de twee kiesstelsels gebruikt:
- het lijstenstelsel: voor de studentleden Uni-

■ versiteitsraad, de studentleden Algemene 
Faculteit en de studentleden Faculteit der 
Rechtsgeleerdheid;

- het stelstel van de enkelvoudige overdraag
bare stem: voor het wetenschappelijk perso
neel, het niet wetenschappelijk personeel en 
de studentleden van de Faculteit der Ge
neeskunde en het wetenschappelijk perso
neel en niet wetenschappelijk personeel van 
de Faculteit der Rechtsgeleerdheid.

Het lijstenstelsel
Bij het lijstenstelsel mag per stembiljet slechts 
één stem worden uitgebracht, en wel door het 
hokje vóór de naam van de kandidaat waarop 
de kiezer wenst te stemmen te kleuren.
Zodra de stemenveloppen zijn geopend wordt 
per kandidatenlijst vastgesteld:

- het aantal stemmen, uitgebracht op iedere op 
die lijst voorkomende kandidaat;

de som van de aantallen stemmen op iedere 
kandidatenlijst uitgebracht. Deze som heet 
stemcijfer.
Bijvoorbeeld: stel het aantal te verdelen zetels 
is 6.
Op de kandidaten van de volgende lijsten zijn 
de stemmen als volgt uitgebracht:
Lijst 1 113 Lijst 2 127
Anton 62 Jolanda 19
Ben 91 Karin 23
Corrie 20 Leo 61
Dirk 53 Maria 0
Eduard 35 Nico —
Frederik 46 230
Gerard 11 Stemcijfer:
Harm 0
Inge —

431
Stemcijfer:

Nu wordt de som van der stemcijfers van alle 
kandidatenlijsten vastgesteld en gedeeld door 
het aantal te vervullen zetels. Dit quotiënt wordt 
geledingskiesdeler genoemd.
In ons voorbeeld is de geledingskiesdeler: 431 
+ 230 = 661 : 6 = 110.
Hierna wordt voor iedere kandidatenlijst het 
quotiënt vastgesteld van stemcijfer en gele
dingskiesdeler. Hieruit resulteert de zetelwaar- 
de.
Voor ons voorbeeld wordt de zetelwaarde als 
volgt:
- lijst 1 431 : 110 = 3,92
- lijst 2 230 : 110 = 2,18
Vervolgens wordt iedere kandidatenlijst als 
volgt gerangschikt:
- bovenaan komen te staan de kandidaten die 

een aantal stemmen verkregen hebben gro
ter dan éénvierde van de geledingskiesdeler 
in de volgorde van het door ieder van hen 
verkregen aantal stemmen;

- daarna volgen de resterende kandidaten in 
de volgorde van de kandidatenlijst.

In ons geval is 1A van de geledingskiesdeler 
110 : 4 = 27,5.
Lijst 1 en lijst 2 worden nu als volgt gerang-
schikt:
Anton 113 Jolanda 127
Corrie 91 Maria 61
Ben 62 Karin 19
Eduard 53 Leo 23
Gerard 46 Nico 0
Frederik 35
Dirk 20
Harm 11
Inge 0

Nu wordt een zetel toegekend aan de kandida
ten die een aantal stemmen hebben verkregen 

gelijk aan of groter dan de geledingskiesdeler 
(is in ons geval 110).
In ons voorbeeld wordt dus een zetel toege
kend aan Anton (lijst 1,113 stemmen) en Jolan- 
da Lijst 2, 127 stemmen).

Van de overige zetels wordt achtereenvolgens 
telkens één zetel toegekend aan de, kandida
tenlijst, waarvan het quotiënt van de zetelwaar
de en het aantal aan die kandidatenlijst reeds 
toegekende zetels vermeerderd met één het 
grootst is.
In ons voorbeeld:
- lijst 1 3,92 : 1 + 1 = 1,96
- lijst 2 2,18 : 1 + 1 = 1,09
De zetel wordt dus toegekend aan lijst 1. Van 
lijst 1 wordt nu gekozen verklaard de in volgor
de hoogst geplaatste, nog niet gekozen ver
klaarde kandidaat, op de gerangschikte kandi
datenlijst. Gekozen is dus Corrie (91 stemmen).

De volgende zetel (nr. 4) wordt eveneens toe
gekend aan lijst 1, want:
- lijst 1 3,92 : 2 + 1 = 1,37
-lijst 2 2,18 : 1 + 1 = 1,09
Deze lijst wijst wederom het grootste quotiënt 
aan van de zetelwaarde en het aantal van die 
kandidatenlijst reeds toegekende zetels ver
meerderd met één.
Nu wordt Ben gekozen verklaard.
Deze procedure wordt zo lang herhaald als er 
nog te bezetten zetels zijn.

De enkelvoudige 
overdraagbare stem
Essentieel bij dit stelsel is dat er per stembiljet 
meerdere voorkeuren kunnen worden aange
geven. Men kan op het stembiljet aangeven in 
welke volgorde de kandidaten in aanmerking 
komen om te worden gekozen, door opeenvol
gende nummers 1, 2, 3 etc. te gebruiken.
Bij dit stelsel zijn termen van belang als stem- 
waarde, reductiefactor en kiesdeler.
Bij het bepalen van de uitslag zijn er twee va
rianten om een keuze te bepalen.

Elk geldig stembiljet heeft een stemwaarde van 
100. Met de stemwaarde wordt de kiesdeler be
paald. Stel, b.v. het aantal uitgebrachte stem
men op 140 en het'aantal verkiesbare plaatsen 
op 6. De kiesdeler is dan 140 x 100 (= stem
waarde) : (= aantal zetels) + 1. Dat maakt 
14.000 : 7 = 2000.
Dit betekent dat een kandidaat 20 eerste voor
keursstemmen hebben moet om direct te wor
den gekozen.-
Bijvoorbeeld: Stel kiesdeler op 2000.
Als er nu 30 stembiljetten een eerste voorkeur 
aangeven voor kandidaat A, heeft deze een to
taal aan stemwaarde van 30 x 100 = 3000, 
dus ruim boven die kiesdeler. Kandidaat A is di
rect gekozen. Nu zal het duidelijk zijn dat niet 
allen de kiesdeler halen. Om te bepalen wie 
voor een verkiesbare plaats in aanmerking ko
men, treedt variant-l in werking.

Variant-l
Het overschot dat kandidaat A heeft op de kies
deler: 3000 — 2000 = 1000, wordt hierbij ver
deeld onder de overige kandidaten die staan 
vermeld op het stembiljet van kandidaat A. 

Deze verdeling geschiedt op grond van de re
ductiefactor, dat is het overschot, dus 1000 ge
deeld door de stemwaarde van kandidaat A = 
3000. De reductiefactor is dan 1000 : 3000 = 
1/3.
Vervolgens wordt deze reductiefactor verme
nigvuldigd met het aantal tweede voorkeurs
stemmen, bijvoorbeeld: 6 van de 30 stembiljet
ten met een eerste voorkeur voor kandidaat A. 
Dat geeft een extra-stemwaarde voor de betref
fende kandidaat van 6 x 100 x Va = 200. Dit 
extraatje wordt dan opgeteld bij de al bereken
de stemwaarde van de betreffende kandidaat, 
dus op grond van diens eerste voorkeursstem
men. Een kandidaat die zo 3 tweede voorkeurs
stemmen heeft, krijgt (3 x 100) x V3 = 100 bij 
zijn oorspronkelijke stemwaarde, enz. Wie al
dus de hoogste stemwaarde vergaart en de 
kiesdeler haalt wordt eveneens gekozen.

De mogelijkheid bestaat echter dat niemand de 
kiesdeler haalt, noch in eerste instantie, noch 
bij variant-l. Dan treedt variant-ll in werking.

Variant-ll
Als niemand de kiesdeler haalt, valt de kandi
daat met het laagste aantal stemmen automa
tisch af. Zijn stemwaarde wordt onverminderd 
overgedragen op de kandidaten die als tweede 
voorkeur zijn vermeld op de biljetten met een 
eerste voorkeur voor de afgevallen kandidaat. 
Stel dat iemand zo 4 keer een tweede voorkeur 
krijgt dan verdient hij/zij er een stemwaarde va 
400 bij.

Stemmen per post
Het stembiljet dient voor 6 juni, 17.00 uur in het 
bezit te zijn van het stembureau. Houdt reke
ning met vertraagde postbestelling! Alleen 
stemgerechtigden die in het buitenland wonen 
hoeven hun enveloppe te frankeren.

Stemmen per stembus
Op 4, 5 en 6 juni tot 17.00 uur staan stembus
sen opgesteld op de volgende plaatsen:
- Hal Hoofdgebouw aan de Tongersestraat
- Ziekenhuis St. Annadal, kamer prof. Greep
- Biochemisch Centrum, kamer A.D. Muller
- Randwijck, receptie
- Nieuwenhofcomplex, receptie.

Uitslag
De bepaling van de uitslag vindt plaats in 
een openbare bijeenkomst van de stembu
reaus op donderdag 7 juni 1984 vanaf 08.30 
uur in ruimte 1503 in het BMC.
De officiële uitslag zal op dezelfde dag om 
15.00 uur in kamer 100 van het hoofdge
bouw RL bekend worden gemaakt.
Wenst u nadere inlichtingen over de verkiezin
gen, het aanvragen van een machtiging, het 
verstrekken van stempapieren of de wijze van 
uitslagbepaling, dan kunt u altijd kontakt opne
men met de secretaris van de stembureaus, 
Gerard Hensen, derde verdieping hoofdge
bouw, kamer 324, toestel 310 (b.g.g. toestel 
304).
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VERKIEZINGEN 1984
Officiële informatie

Met de kandidaatstelling die op 16, 17 en 18 
april jl. heeft plaatsgevonden is de tweede fase 
in de verkiezingsprocedure afgesloten.
Op 3 mei hebben de stembureaus besluiten ge
nomen over deingediende kandidatenlijsten.
Daarmee zijn de volgende personen kandidaat 
voor de bij de RL in 1984 te houden verkiezin
gen.

Universiteitsraad
Geleding studenten
(6 zetels, 9 kandidaten)
Lijst Nieuwe Studenten 
Eenheid Maastricht 
(N.S.E.M.)
1. Peter Hilderink
2. Annette Boenink
3. Kerst Zwart
4. Cor Delahaye
5. Patricia Faasse
6. Eric Hoomans
7. Frans Wagemans

Lijst Achterberg
1. Edwin Achterberg
2. Resi Sledsens

Faculteitsraad
Geneeskunde
1. Geleding 
wetenschappellj k 
personeel
(6 zetels, 12 kandidaten)
Niet-lijstgebonden kandidaat
Maria J. Drop

Basislijst
1. prof. dr. J. de Haan
2. prof. dr. J. Drukker
3. prof. dr. R.S. Reneman
4. dr. ir. W.R.M. Dassen
5. J.W. Arends
6. dr. J.F.M. Smit
7. prof. dr. E.H.M.A. Marres

Eén Lijn
1. M.A.J. Romme
2. A.G. Rijntjes
3. F. Sturmans
4. Gerard Majoor

2. Geleding 
niet-wetenschappelij k 
personeel •
(3 zetels, 11 kandidaten)
Lijst Frontaal
1. Leo Baars
2. Claire Bollen
3. Paul van Dijk
4. Paul Lemmens

Lijst Een Lijn
1. Harmen Baars
2. Myra Pereboom
3. Harrie Schiffelers
4. Anneke Burger

Lijst NWP Collectief
1. Frans Smeets
2. Mieke Janssen
3. Cor Beek

3. Geleding studenten
(3 zetels, 3 kandidaten)
Niet-lijstgebonden kandidaat
Adriano van der Loo

Lijst Nieuwe Studenten 
Eenheid Maastricht 
(N.S.E.M.)
1. Mare Berg
2. Karin Boomars

Faculteitsraad 
Algemene 
Faculteit
Geleding studenten
(3 zetels, 5 kandiaten)
Lijst Otten
1. Roel Otten

Lijst Nieuwe Studenten 
Eenheid Maastricht 
(N.S.E.M.)
1. Carmen van Herpen
2. Hans Trouw
3. Esther Reinhard
4. Jan-Willem van Giessen

Faculteitsraad 
Rechtsgeleerdheid
1. Geleding 
wetenschappelijk 
personeel 
(8 zetels, 14 kandidaten)

Lijst Balkema
1. J.P. Balkema

2. G.R. de Groot
3. M.J. Cohen
4. K. Dittrich
5. J.A.W. Lensing
6. Kees Waaldijk
7. Gerard Mols
8. Wendelien Elzinga
9. C. Flinterman

10. A.F. Bolt
11. Alma van Bers
12. J. Elders
13. Th.C. van Boven
14. A. Tak

2. Geleding 
niet-wetenschappelij k 
personeel
(1 zetel, 1 kandidaat)
Niet-lijstgebonden kandidaat
Marijke van Hoof

3. Geleding studenten
(4 zetels, 9 kandidaten)
Lijst Geilen
1. Peter J.C. Geilen

Lijst Nee Toch!
1. Martin Brandwagt

Lijst Nieuwe Studenten 
Eenheid Maastricht
(N.S.E.M.)
1. Erik Knippenberg
2. Karin Nolet

Lijst Theelen
1. René Theelen
2. Jeroen Janssen

Lijst Rennenberg
1. Marian Rennenberg
2. Tanja Magera
3. André Cremer

Geconstateerd kan worden dat voor de verkie
zing van de raad van de Faculteit der Genees
kunde en de raad van de Faculteit der Rechts
geleerdheid voor resp. de geleding studenten 
en de geleding niet-wetenschappelijk perso
neel evenveel kandidaten zijn als er zetels be
schikbaar zijn.

Dit betekent overigens niet dat voor deze gele
dingen niet behoeft te worden gestemd. Im
mers het kiesreglement schrijft voor: „indien 
voor deze geledingen het opkomstpercentage 
van 35% niet wordt gehaald, zal op het aantal 
zetels van deze geledingen moeten worden ge
kort”. Het is dus ook voor de kiezers in deze ge
ledingen van belang om het stembiljet in te stu
ren naar de stembureaus.

2. Hoe te 
stemmen?

Alhoewel de stempapieren omstreeks 20 mei in 
uw bezit zullen zijn, bestaat de mogelijkheid dat 

u door bijv, vakantie niet in de gelegenheid bent 
uw stempapieren in te sturen. In dit geval kunt u 
t/m 5 mei 1984 een machtiging aanvragen bij 
de stembureaus.
De hieraan verbonden voorwaarden zijn:
- de door u te machtigen kiezer dient te beho

ren tot dezelfde gelediing/kieseenheid als 
waar u toe behoort (dus wetenschappelijk 
personeel alleen voor wetenschappelijk per
soneel etc.);

- een kiezer mag niet meer dan één machti
ging aannemen.

De formulieren voor het aanvragen van een 
machtiging zijn verkrijgbaar bij het secretariaat 
van de stembureaus.

4. Stempapie
ren
Zoals reeds eerder vermeld zullen de stempa
pieren omstreeks 20 mei 1984 in uw bezit zijn. 
Deze stempapieren bestaan uit:
- een stembiljet
- een retourenveloppe
- een aanwijzing bij het stemmen

Alvorens u het stembiljet invult is het raadzaam 
de aanwijzingen bij hetstembiljet door te lezen; 
hierdoor voorkomt u dat uw stembiljet als on
geldig moet worden aangemerkt. Dus: lees 
eerst de aanwijzingen en ga dan tot handelen 
over.

Nadat u de papieren heeft ontvangen kunt u 
deze, d.m.v. de voorgfrankeerde retourenve
loppe, toesturen aan de stembureau. (N.B. de
genen die in het buitenland wonen dienen de 
retourenveloppe te frankeren!).
U kunt echer ook gebruik maken van de moge
lijkheid om de stempapieren in de stembussen 
te stoppen. Deze zijn op 4, 5 en 6 juni 1984 op 
verschillende plaatsen aanwezig.

Mocht u geen stempapieren ontvangen heb
ben, dan kunt u hiervan t/m 5 juni 1984 een du
plicaat krijgen bij het secretariaat van de stem
bureaus.

Namens de stembureaus, 
de secretaris
G. Hensen

Elders in dit nummer wordt uitvoerig uiteenge
zet hoe de kiesstelsels bij de RL werken.

3. Machtigln-
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Verkiezingen 1984

Universiteitsraad Fraktie Eén Lijn

Studenten

NSEM (Nieuwe Studenten Eenheid
Maastricht)
Eerst even voorstellen: 
Peter Hilderink 
Annette Boenink 
Kerst Zwart 
Cor Delahaye 
Patricia Faasse
Eric Hoomans 
Frans Wagemans

(4eMF) 
(3eMF) 
(2eAF) 
(VRF) 
(2eAF) 
(2eMF) 

(11/2eRF)

We hebben hier geprobeerd heel kort iets over 
onszelf neer te zetten, maar we kregen onszelf 
niet in zo weinig ruimte geperst. Spreek ons 
maar een keer aan, dan krijg je een betere in
druk. Je kent ons nu van de foto.

Het lijkt wel of de belangstelling voor de univer- 
siteit en de universiteitsorganen afneemt; 9 
kandidaten voor 6 studentenplaatsen in de uni- 
versititsraad (7 NSEM-kandidaten en nog 2 
kandidaten). Bij de medische fakulteitsraad 
zelfs maar 3 studenten voor 3 plaatsen!
Ondertussen wordt datgene wat universitaire 
demokratie wordt genoemd alleen maar verder 
gesloopt; in de toekomst meer bevoegdheden 
voor een College van Bestuur dat geheel door 
„Den Haag" benoemd gaat worden, weten
schappelijk onderzoek via onderzoeksinstituten 
veilig beschermd voor demokratische invloe
den. Doelmatigheid viert hoogtij.
En de werkloosheid ook! Ook artsen en juris
ten! Wat kun je als student nou anders doen 
dan je kop in het zand steken en hard stude
ren in de hoop dat de pot aan het eind van 
de regenboog vol met goud is en voor jou 
alleen? Terwijl uitkeringen verder gekort wor
den, er geen redelijk studiefinaciering komt, de 
kamernood in Maastricht nu écht gaat beginnen 
en de examendruk door de 2 fasen is toegeno
men.
Als NSEM proberen we er wél wat aan te doen. 
Samenwerkend in een groepering, door de fa- 
kulteiten heen, in de raden en daarbuiten. Het

Faculteitsraad Geneeskunde
Wetenschappelijk personeel

Maria J. Drop
De tijd dat men in de medische fakulteit op be
trekkelijk harmonieuze wijze met elkaar be
stuurde, onderwees, onderzocht en dienstbaar 
was aan de gezondheidszorg lijkt nu definitief 
voorbij. We bevinden ons zelfs in een periode 
die lichte crisistrekken en polarisatie te zien 
geeft. Vooral door de ontwikkelingen in het on
derzoek, zoals voorwaardelijke financiering en 
heroriëntatie, tekenen zich groepen winnaars, 
bedreigden en verliezers af. Teveel wordt hier
bij uit het oog verloren dat deze groepen tesa- 
men de fakulteit vormen en dat een verdeelde 
fakulteit geen sterke fakulteit is.

Ik zal mij als raadslid dan ook in eerste instantie 
laten leiden door het algemeen belang wat al
leen met een redelijke discussie gediend is. 
Verder zal door mij worden gestreefd naar:
- helderheid en konsistentie van bestuurlijke 

beslissingen,
- het tegengaan van onnodige bureaukrati- 

sche procedures,
- het bewaken en bevorderen van de eerste- 

lijns-oriëntatie van de fakulteit, zodanig dat 
op dit gebied kwalitatief goed onderzoek en 

afgelopen jaar telefoonblokkade tegen verla
ging van uitkeringen (je moet toch ook aan je 
eigen toekomst denken?), meegeholpen bij ak- 
tiviteiten rond de vredesdemonstratie en via de 
universiteitsraad opgeroepen om mee te doen 
(en druk dat het was!), ook hebben we de aka- 
demische boekhandel opnieuw aangekaart; 
een zaak met een vies luchtje, mogelijk privé- 
belangen, en als het zo doorgaat niet één rede
lijke boekhandel meer in Maastricht!

Als NSEM en als fraktie willen we doorgaan. 
Ook in de raden, want daar wordt nog altijd veel 
besloten. Alleen geld is bij besluitvorming vaak 
de belangrijkste richtsnoer, ten koste van nieu
we initiatieven en een duidelijke profilering. 
(Hoe? Zie het NSEM-verkiezingsboekje.) We 
willen het komende jaar nadrukkelijker kontakt 
houden met leden uit fakulteitsraden om be
langrijke punten door te spelen. Voorkomen dat 
groepsbelangen extreme vormen aannemen.

Opkomen voor meer demokratische en open 
besluitvorming; tegen onderling geregel en 
vriendjespolitiek. Proberen het machtige be- 
stuursmonster van een managementteam te 
temmen (dit is een aantal diensthoofden dat bij 
meerderheid van stemmen over de diensten 
kan beslissen). De gemeente aansporen om 
aan oplossingen voor de toenemende kamer
nood te werken. Zorgen dat studentenvoorzie
ningen niet het exclusieve terrein van de gezel- 
ligheidsverenigingen wordt. Wij vinden het be- 
langrijker dat er goede opvang is bij financiële 
problemen of studieproblemen, je je kunt ver
diepen in onderwerpen die buiten de studie val
len, dat studenten zo veel mogelijk als andere 
mensen behandeld worden, zodat er niet onno
dig aparte voorzieningen voor studenten zijn.

Via huisvesting en aktiviteiten kunnen studen
ten makkelijker met andere jongeren in kontakt. 
komen. We willen studenten aansporen om ak- 
tiever te zijn, want eigenlijk is STEMMEN AL
LEEN NIET GENOEG!!!

goede gezondheidszorg kan worden gereali
seerd,

- konsolidering van de verworvenheden in het 
ondrwijs, maar ook een, voor capaciteits
groepen doorzichtiger curriculum,

- tegengaan van verstarring van eenmaal ge
kozen vorm van onderwijs: beter experimen
teel houden,

- verdere voortzetting van Maastrichtse inzich
ten wat betreft verdere uitwerking vijfde en 
zesde studiejaar.

De fraktie Eén Lijn presenteert een kandidaten
lijst voor het W.P. en voor het N.W.P. Eén Lijn 
betekent voor de W.P. en N.W.P.-kandidaten 
het bevorderen van een beleid dat aansluit bij 
de oorspronkelijke vernieuwende uitgangspun
ten van de Maastrichtse Fakulteit der Genees
kunde.
Artsen die in de eerste lijn en in het ziekenhuis 
werken moeten met biomedici en gedragswe
tenschappers deze uitgangspunten gezamen-i 
'lijk vorm en inhoud blijven geven en niet ver
zanden in het cultiveren van mogelijke tegen
stellingen. Wanneer men verwacht dat verster
king van de eerste lijn alleen door enkele capa
citeitsgroepen wordt gerealiseerd, en dat medi
sche specialisten zich alleen bezighouden met 
het ziekenhuis, dan leidt dit tot het bestaan van 
twee elkaar beconcurrerende groeperingen. In 
een dergelijke situatie gaat men elkaar gemak
kelijk verwijten maken die weinig bijdragen aan 
een constructief beleid.
In een tijd van bezuinigingen is het verleidelijk 
elkaar te gaan bestrijden, maar de kans wordt 
dan groot dat we gezamenlijk zwak komen te 
staan tegenover de buitenwereld. Daarom is 
het ook bij druk van buiten goed dat Maastricht 
duidelijk zijn eigen gezicht blijft behouden.
De W.P.-fraktie Eén Lijn wil daarbij een aantal 
accenten leggen.

T.a.v. Onderwijs:
- het bevorderen van een zinvolle en herken

bare samenhang tussen de verschillende 
blokken,

- bij de verdere uitwerking van het curriculum 
een voor studenten en medewerkers herken
bare relatie tussen probleemgebieden en 
vakgebieden,

- concretisering van het probleemgeoriën- 
teerd onderwijs in het 5e en 6e jaar, waarin 
diverse vakgebieden een voor studenten 
herkenbaar aandeel hebben.

T.a.v. Onderzoek:
- bevorderen van een weloverwogen sprei

ding van zwaartepunten in het onderzoeks
programma,

- stimuleren van extramuraal onderzoek door 
en vanuit alle disciplines,

- verbetering van de samenhang tussen on
derwijs en onderzoek en tussen patiënten
zorg en onderzoek.

T.a.v. Patiëntenzorg:
- verbetering van de interne coördinatie tus

sen de diverse eerste- en tweedelijns disci
plines,

- het zoeken naar samenwerkingsvormen 
waarbij de medisch specialist, de biomedicus 
en de gedragswetenschapper in de thuiszorg 
betrokken kunnen worden en de huisarts in 
ziekenhuis en laboratoria zijn ervaring kan 
inbrengen en vergroten.

Bestuurlijk:
- bevordering van een in de tijd meer continue 

beleidsvoering met:
- meer nadruk op het arbeidsklimaat en de ar

beidssatisfactie van de medewerkers,
- meer nadruk op gezamenlijkheid in de be

leidsvoering tussen F.B. en F.R.,
- meer overleg tussen bestuur/raad en capaci

teitsgroepen.
De kandidaten van de fraktie Eén Lijn zijn:

1. Marius Romme
Hoogleraar Sociale Psychiatrie, sedert 1974 
aan de Fakulteit verbonden. Ik ben nu 4 jaar lid 
van de Fakulteitsraad en wil graag mijn erva
ring in dat werk nog twee jaar gebruiken, gedu
rende een nieuwe zittingsperiode. De komende 
twee jaar zijn erg belangrijk voor het ontstaan 

van een samenwerken tussen eerste en twee
de lijn in de gezondheidszorg en in het onder
zoek. In de komende raadsperiode wordt Anna- 
dal een officieel akademisch ziekenhuis en ko
men er akademische huisartspraktijken, ook 
zal er een akademische geestelijke gezond
heidszorg ontstaan. Als we elkaar gaan becon
curreren verliezen we het samen en kunnen we 
de vernieuwingen, waardoor de Maastrichtse 
Fakulteit der Geneeskunde een eigen gezicht 
heeft in het onderwijs niet echt waar maken in 
onderzoek en gezondheidszorg.

2. Tom Rijntjes
Sinds 4 jaar ben ik verbonden aan de capaci
teitsgroep Huisartsgeneeskunde. Gedurende 
de afgelopen twee jaar ben ik lid geweest van 
de Fakulteitsraad en het D.B. van de Gezond- 
heidszorgcommissie. In die periode heb ik 
vooral getracht de scheidsmuren die her en der 
tussen eerste- en tweedelijnsdisciplines be
staan te slechten: een arbeidsintensief en tijd
rovend karwei, waar ik graag nog twee jaar mijn 
energie in wil steken. Als het dan zelfs tot een 
goede samenwerking tussen de beide éche
lons zou komen, zou ik kunnen terugkijken op 
een vruchtbare tijd als lid van de F. Raad.

3. Ferd Sturmans
Sinds enkele jaren ben ik hoogleraar Epidemio
logie aan de R.L. Aanvankelijk part-time door 
verplichtingen in Nijmegen, maar met ingang 
van het komende akademisch jaar full-time. 
Met name de nadruk die ook al in de basisfilo
sofie gelegd werd op de extramurale gericht
heid en het patiëntgebonden onderzoek deed 
mij besluiten naar Maastricht te komen. Nu de 
overheid dit nog meer wenst te benadrukken 
meende ik mij kandidaat te moeten stellen, om 
mee te helpen aan de verdere concretisering 
van deze ideeën; een taak voor alle disciplines, 
daarom mijn keuze voor Eén Lijn.

4. Gerard Majoor
Als „Son of the Founding Fathers" ben ik in 
1974 bij de Medische Fakulteit i.o. gekomen. 
Begonnen bij de (Algemene) Pathologie ben ik 
thans werkzaam bij de capacteitsgroep Immu
nologie. Van meet af aan heb ik me thuis ge
voeld in het „Maastrichtse Experiment”, zoals 
dat beschrteven is in de Basisfilosofie. Aan de 
uitvoering van dat experiment heb ik bijgedra
gen als lid van het eerste Fakulteitsbestuur 
(F.B.O) en daarna als lid van de F'Raad. Mo
menteel ben ik lid van het D.B. van de Onder
wijscommissie. De samenstelling van de fraktie 
Eén Lijn weerspiegelt onze steun voor multidis
ciplinaire samenwerking welke ook in de pro
grammapunten nader gekonkretiseerd is.
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Verkiezingen 1984

Faculteitsraad Geneeskunde
Niet-wetenschappelijk personeel

Lijst Frontaal
1) Leo Baars
2) Claire Bollen
3) Paul van Dijk
4) Paul Lemmens

De fraktie Frortaal staat, zoals velen van u we
ten, achter de belangen van het NWP. Zeker in 
deze tijd van bezuinigingen en reorganisaties is 
het belangrijk dat het NWP zijn vertegenwoor

Leo Baars, Claire Bollen, Paul van Dijk en Paul Lemmens

N.W.P.-fraktie Eén Lijn
De N.W.P.-fraktie Eén Lijn zal samen met de 
W.P.-fraktie Eén Lijn opkomen voor een beleid 
dat aansluit bij de oorspronkelijke vernieuwen
de uitgangspunten van de Fakulteit der Ge
neeskunde.

Op het gebied van Onderwijs:
- probleemgeoriënteerd, opdat belangente

genstellingen over bijvoorbeeld vakinbreng 
worden tegengegaan,

- duidelijke samenhang van de blokken in het 
curriculum en tussen de blokken en andere 
reguliere onderwijsaktiviteiten. De rode 
draad is: Eerste Lijns Gezondheidszorg,

- meer waardering voor de manier waarop on- 
derwijsrollen worden vervuld dan alleen tijd- 
schrijverij. Alle rollen in het onderwijs duide
lijk openstellen voor die N.W.P.-ers, die 
daarvoor gewoon in aanmerking komen, en

Harry Schiffelers 

digers heeft in de verschillende raden en dus 
ook in de Faculteitsraad. De Frontaal-kandida- 
ten die zich nu verkiesbaar stellen, zullen te al
len tijde opkomen voor de werkgelegenheid en 
de arbeidsomstandigheden van het NWP; zeer 
zeker zullen de krimpgebieden onze aandacht 
verdienen.
Daarnaast zullen wij natuurlijk constructief 
meedenken en meewerken aan algemene be
langen van de Faculteit, zoals TVC-operatie, 
Heroriëntatie Onderzoek eh Formatieplan-Per- 
'soneel.
De fraktie Frontaal roept hierbij iedereen op om 
in hun eigen belang te gaan stemmen.

gelijkelijk honoreren met de W.P.-inbreng,
- de inhoudsdeskundige onderwijsrol verder 

ten behoeve van de arbeidssatisfactie kon- 
kretiseren,

- voorwaardenscheppende aktiviteiten ten be
hoeve van onderwijs, waaronder bijvoor
beeld administratie, voorbereiding en ontwik
keling nieuwe programma's als volwaardige 
onderwijsaktiviteiten meerekenen.

Op het gebied van Onderzoek:
- ook eigen beleid ontwikkelen in de zwaarte

punten,
- net als bij onderwijs: het carrièreperspektief 

voor de N.W.P. vergroten,
- N.W.P.-inbreng in de wetenschapscommis

sie via een vaste zetel en daardoor een 
kunstmatige scheiding tussen W.P. en 
N.W.P. opheffen,

- de fraktie zal een beleid steunen dat is icht 
op samenwerking tussen alle disciplines en 
dat een samenhang laat zien met de rode 
draad in het onderwijs en vernieuwend is 
voor de ontwikkeling van de eerste-lijn-ge- 
zondheidszorg.

Op het gebied van Gezondheidszorg:
- Nu de klinisch-kategorale gebieden gereali

seerd zijn, de ontwikkeling op gang brengen 
- en krachtig stimuleren - van de ambulante 
en eerstelijns gebieden. Naast akademici 
ook de werkers met H.B.O.-opleiding uit 
deze gezondheidszorggebieden in aanmer
king laten komen voor bijvoorbeeld extra-ho- 
noraire aanstellingen e.d.

Op bestuurlijk terrein:
Belangrijk is dat de verdiensten van een pro- 
jektorganisatie niet worden overschat. Dat be
tekent o.a. dat de besluitvorming in de Fakulteit 
meer overleg met de capaciteitsgroepen nodig 
maakt.
Geen ad-hoc beleid voeren met argumenten 
als „de druk van buiten”.
De financiële middelen evenwichtig verdelen; 
bij die verdeling ophouden uit te gaan van een 
hiërarchie tussen beta- en gammawetenschap
pen. Bij het budget aan capaciteitsgroepen de 

N.W.P. gelijkelijk met de W.P. berekenen: 
meer kijken naar de personele samenstelling 
dan naar het getalskriterium van de W.P.-ers 
(o.a. ten aanzien van bijvoorbeeld reizenbud- 
get).
Het zal duidelijk zijn dat de N.W.P.-geleding 
een even gevarieerd gezelschap is als de W.P.- 
geleding als het gaat om taken en funkties bin
nen het totale fakultaire bedrijf. Er is bovendien 
een heel groot terrein waar zij in onderwijs, on
derzoek, gezondheidszorg en bestuurlijk, de
zelfde taken en verantwoordelijkheden hebben. 
Dat gegeven dient ook in de waardering tot uit
drukking te komen.
In de administratief-ondersteunende sektor 
vindt een taakverzwaring plaats, zolang in de 
toekenning alleen rekening wordt gehouden 
met de vaste formatie van een groep en zolang 
daarbij de werklast van medewerkers uit ande
re geldstromen niet wordt meegerekend. Dat 
betekent een beleid gericht op een toekenning 
gebaseerd op de reële werklast.
Samenvattend
We staan voor een beleid dat de oorspronkelij
ke vernieuwingsgedachten tot uitgangspunt 
neemt voor onderwijs, onderzoek en gezond
heidszorg. Ook een beleid dat de medezeggen
schap naar een herkenbare basis brengt: meer 
aandacht voor de capaciteitsgroep binnen onze 
projektorganisatie.
Ook een beleid dat de capaciteit van de N.W.P. 
binnen de taken van de fakultaire gemeen
schap meer recht doet.
Voor dit beleid staan:
1. Herman Baars (Capaciteitsgroep Sociale 

Psychiatrie)
2. Myra Pereboom (Capaciteitsgroep Epi- 

demiologie/Gezondheidsonderzoek),

NWP-collectief
Het NWP-collectief is een groep NWP-ers, die 
op basis van redelijkheid en goed overleg met 
alle NWP, WP en studenten vertegenwoordi
gers in de F-raad wil samenwerken, waarbij de 
specifieke functies en belangen van het NWP 
voorop staan.
Om de problemen van de ons opgelegde bezui- 
nigings- en reorganisatiemaatregelen goed te 
doorstaan, zal er een F-raad gekozen moeten 
worden, die bereid is tot een gezamenlijke aan
pak van de problematiek.
De belangen van het NWP zijn het meest ge
diend, indien de NWP-fractie in de F-raad met 
goede inhoudelijke argumenten de vertegen
woordigers van de andere geledingen aan hun 
zijde weten te krijgen.

Als NWP-vertegenwoordigers zijn wij ernstig 
verontrust over de voornemens van de Minister 
van Onderwijs en Wetenschappen neergelegd 
in de Nota van Wijzigingen op het wetsontwerp 
Wet op het Wetenschappelijk Onderwijs. Onze 
verontrusting richt zich vooral op de door de mi
nister voorgestelde samenstelling van F-raden, 
U-raden en vaste commissies, waarbij volledig 
voorbij wordt gegaan aan de inbreng van het 
niet wetenschappelijk personeel in het onder
wijs, gezondheidszorg en met name in het on
derzoek, waarin het facultaire NWP een duide
lijke aantoonbare inbreng heeft.
Bij onze medische faculteit zijn NWP-vertegen
woordigers opgenomen in de vaste commis
sies voor onderwijs en gezondheidszorg. Naar 
onze indruk wordt door deze vertegenwoordi
gers een goede inbreng in de discussies gele
verd.
Bij aanname van de bovengenoemde wet wordt 
er weer een kunstmatige scheiding aange
bracht tussen de medewerkers van eenzelfde 
instelling met dezelfde taken, het verzorgen 
van onderwijs, gezondheidszorg en onderzoek, 
ieder vanuit zijn eigen achtergrond en met zijn 
eigen verantwoordelijkheid.
Wij zijn van mening dat de nu fungerende wet 
(WUB) op dat punt niet terug gedraaid mag 
worden en wij zullen streven naar een NWP- 
vertegenwoordiging binnen alle beleids- en ad
viescommissies van onze medische faculteit. 
De noodzaak hiervan blijkt uit de nota „Her
oriëntatie interfacultair onderzoeksprogramma” 
(MF 84-804) van de wetenschapscommissie, 
die in deze nota volledig voorbij gaat aan de ta
ken van het NWP in het onderzoek, terwijl de 
fte's onderzoekstijd voor een groot gedeelte 
door facultair NWP wordt ingevuld, een kwanti
tatieve norm, die een NWP-stem in de beleids
voorbereiding rechtvaardigt.

Myra Pereboom

Anneke Burger

3. Harry Schiffelers (Skillslab) en
4. Anneke Burger Capaciteitsgroep Epide- 

miologie/Gezondheidsonderzoek).
Stem op deze lijst en dit programma. De 
fraktie adviseert u uw stemmen uit te bren
gen op de nummers 1 en 2 van deze lijst, te 
weten Herman Baars en Myra Pereboom.

Frans Smeets

Mieke Janssen

Cor Beek

Bovendien komen uit de wetenschapscommis
sie o.a. adviezen m.b.t. NWP-toewijzing in het 
onderzoek en gebruik c.q. toewijzing van NWP- 
poolplaatsen. Een reden te meer waarom een 
NWP inbreng in de onderzoekscommissie 
geen luxe is.

Het NWP-collectief wil zich, in de komende 
raadsperiode, gaan inzetten voor de volgende 
concrete zaken:
1. Duidelijkheid over de inhoudelijke inbreng 

van het NWP aan de diverse onderzoekpro
gramma's van de medische faculteit.

2. Duidelijke richt- en gedragslijnen, t.a.v. de 
reallocatie van medewerkers, die het bijstel
len van de onderzoekprogramma’s mogêlijk 
met zich mee zal brengen.
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3. NWP-vertegenwoordiging in de weten
schapscommissie.

4. Het handhaven van voldoende NWP-verte- 
genwoordiging in de vaste beleids- en ad
viescommissies, faculteitsraad en faculteits
bestuur.

De NWP-fractie van de zittende F-raad heeft 
een tweetal zaken geïnitieerd, die nog afgerond 
c.q. uitgevoerd moet worden.
Ten eerste geldt dit voor de nota „Ter zake en 
ter lering”, over de rollen die de NWP- mede
werkers in het onderwijs kunnen vervullen. Ten 
tweede een discussie over de binnen onze in
stelling gehanteerde matrix-structuur en de 
problemen die met name het NWP in de praktijk 
hiervan ondervinden, bijvoorbeeld:
• De wijze waarop het NWP in de matrixstruc- 

tuur wordt ingepast.
• Een NWP'er die actief is in meerdere onder

zoeksprojecten, kan de dupe worden van de 
slechte verhoudingen tussen de werkbazen.

• Karrière ontwikkeling en begeleiding van het 
facultair NWP.

• De grote mate van afhankelijkheid van het 
WP, voor wat betreft taken en functies.

De kandidatenlijst van het NWP-collectief ziet 
er als volgt uit.

1. Frans Smeets,
sinds 1975 werkzaam bij de capaciteitsgroep 
Biofysica als electronicus.

Faculteitsraad Geneeskunde
Studenten
Adriano van der Loo

Wie ben ik?
Een belangrijke vraag voor jullie om te weten of 
het de moeite waard is om op mij te stemmen. 
In het kort: Ik loop sinds ’81 rond als student ge
neeskunde en houdt me al vanaf het begin be
zig met allerlei studentenaktiviteiten. Sinds een 
jaar ben ik student-lid van de F-raad.

NSEM Medische Fakulteitsraad
Dit jaar zal de samenstelling van de MF-fraktie 
geen verrassing zijn; er zijn slechts drie kandi- 
daen voor evenzoveel plaatsen...
Toch willen we, Karin Boomars en Mare Berg, 
aangeven waarvoor we staan. Het onderstaan
de bevat (vanwege de beperkte ruimte) slechts 
enkele kreten, voor preciezere informatie Ver-, 
wijzen we je naar ons verkiezingskrantje en ons 
programma.
NSEM IS
VOOR meer 1 e-lijns onderzoek. De MFM 

dankt zijn bestaan aan de eerstelijns 
oriëntatie, en daarbij kan wat extra 
aandacht aan de 1 e lijn binnen de Ne
derlandse gezondheidszorg alleen 
maar positief uitwerken.

TEGEN een hartchirurgisch centrum. On
danks al het „gelobby” pleiten wij te
gen een dergelijk centrum. Voor 
±10% van de in Maastricht geraam
de kosten kan een hartchirurgisch 
centrum elders dusdanig worden 

» aangepast dat een centrum in Maas
tricht financieel gezien een krankzin
nige zaak is. Voor verdere informatie 
zie de open brief gestuurd aan het mi
nisterie van O&W, de Observant en 
de Volkskrant.

VOOR academisering van huisartsenpraktij
ken en gezondheidszorginstellingen 
in de regio. Een Academisch Zieken
huis is alleen toelaatbaar als er ook

2. Mieke Janssen,
sinds 1979 werkzaam bij de capaciteitsgroep 
Biochemie als analiste.
3. Cor Beek,
sinds 1975 werkzaam bij de capaciteitsgroep 
Pathologie als analist.

De kandidaten die bereid zijn zich in te zetten 
voor uw belangen in de F-raad, worden daarbij 
gesteund door een ruime achterban, waaraan 
zij regelmatig hun standpunten zullen toetsen.

Tot slot willen wij alle NWP’ers op het hart druk
ken dat het uitbrengen van hun stem van groot 
belang is voor het aantal NWP-zetels (max. 3) 
dat uiteindelijk binnen de raad mag worden be
kleed. Indien minder dan 35% van het NWP 
gebruik maakt van het stemrecht dan ver
valt een NWP-zetel.

GAAT DUS STEMMEN!!!

Diegene die hun stem willen uitbrengen op 
onze groepering, verzoeken wij op het stembil
jet de door ons aangegeven volgorde van de 
kandidaten aan te houden, omdat zodoende uw 
stem voor ons het maximale resultaat zal ople
veren.

Het NWP-collectief

Wat wil ik?
Essentieel voor het komende jaar zal zijn in 
welke richting de universiteit zich verder zal 
gaan ontwikkelen.

In deze metamorfose wil ik me voornamelijk in
zetten voor de eerste-lijns gerichtheid en be
scherming van de bijzondere onderwijsopzet, 
want in deze afslankperiode is het nog onduide
lijk wat voor figuur onze geliefde moeder zal 
gaan aannemen. Een universiteit die haar iden
titeit gaat ontlenen aan haar oudere zussen in 
het noorden des lands? Of een vrouw die welis
waar door een moeilijkere kuur ontwikkeld en 
verder groeit in een slanke dame die haar in 
aanleg aanwezige eigenschappen, een sterke 
eerste-lijns interesse en een goed probleem
oplossend vermogen, behoudt?

Daarvoor zal een niet alleen maar pragmatisch 
beleid nodig zijn; maar een beleid die ook 
zwakke plekken probeert te laten genezen in 
plaats van weg te snijden.

serieus wordt gewerkt aan regionale 
academisering. Anders is het AZM 
moreel, onderzoek- en onderwijskun
dig gezien een enorme flater.

TEGEN ondemocratische besluitvorming bin
nen de faculteit en de universiteit in 
het algemeen.

VOOR de handhaving van het onderwijssys
teem, uniek voor de Nederlandse uni- 
versiteiten. Het kweekt eigen verant
woordelijkheid en kritische studenten 
die de problemen van morgen aan
kunnen.

Nog een laatste opmerking: ondanks dat de ze
tels al verdeeld zijn; als er te weinig mensen 
stemmen wordt de kiesdrempel niet gehaald, 
en dat zou betekeken dat er maar 1 of 2 plaat- 
serï bezet zouden worden... Toch stemmen 
dus!!!

Faculteitsraad
Algemene Faculteit
Studenten
Roel Otten
Ik ben Roel Otten, 22 jaar, 2e jaars SG, afstu
deerrichting Beleid en Beheer, en heb me ver
kiesbaar gesteld voor de F-raad van de AF. 
Voor mij is dit een logische stap na de activitei
ten die ik eerder ondernomen heb (Beeldvor
ming, werkgroep gezondheidswetenschappen 
van Agora). Dit waren voornamelijk dingen die 
met het hoe en waarom van SG te maken had
den. Binnen de F-raad hoop ik me met het voor
waarden scheppen voor SG, of, zoals je wilt, 
gezondheidswetenschappen bezig te kunnen 
houden.
In de eerste zin van dit stukje schreef ik met op
zet niet „2e jaars Beleid en Beheer", zonder 
toevoeging „SG”, omdat ik vindt dat de afstu
deerrichtingen niet los van elkaar staan, maar 
onderling verbonden moeten zijn door een be
paalde kijk op gezondheid en de gezondheids
zorg. Deze kijk, of dit sociaal gezondheidkundig 
concept, moet volgens mij gekenmerkt worden 
door een multidisciplinair karakter (zie ook het 
stuk dat Esther Reinhard en ik hierover ge
schreven hebben in de jongste SGakel). Dit 
heeft consequenties voor zowel het onderzoek 
als het onderwijs aan deze faculteit. Wat het 
onderzoek betreft zal gestreefd moeten worden 
naar multidiciplinaire onderzoeksprojecten. Het 
uiteindelijke doel van dit onderzoek moet altijd 
zijn dat twee of meer monodisciplines één taal 
gebruiken om een bepaald verschijnsel te be
schrijven. Eén van de consequenties voor het 
onderwijs, en dan heb ik het hier over de vorm,

Lijst NSEM
1. Carmen van Herpen
2. Hans Trouw
3. Esther Reinhard
4. Jan-Willem van Giessen

Hallo allemaal,
Binnenkort zijn er weer verkiezingen voor de al
gemene fakulteitsraad. Namens de NSEM 
(Nieuwe Studenten Eenheid Maastricht) heb
ben zich de vier bovenstaande mensen kandi
daat gesteld. Voor ons is het heel belangrijk dat 
er studenten in de raad zitten, om alle ontwikke
lingen kritisch te kunnen volgen en zoveel mo
gelijk een konstruktieve bijdrage te leveren. 
Gezondheidswetenschappen is nog een expe
rimentele studie.
In de afgelopen vier jaar hebben er voortdurend 
veranderingen plaats gevonden, zoals wijzigen 
van examenreglement en het opvoeren van het 
aantal hoorcolleges ten koste van de tweede 
onderwijsgroep. In de nabije toekomst staan er 
weer grote veranderingen op stapel:
a. toevoegen van vier nieuwe afstudeerrichtin
gen: bewegingswetenschappen, biologische 
gezondheidkunde, geestelijke gezondheidkun- 
de en filosofie en theorie van de gezondheids

Carmen van Herpen, Hans Trouw, Esther Reinhard en Jan-Willem van Giessen

Roel Otten

is dat monodisciplines nooit op zichzelf staand 
gegeven mogen worden, maar altijd in relatie 
moeten staan met één of meer andere mono- 
disciplines. In dit licht vind ik het concept dat er 
ligt voor het propeadeuse gezondheidsweten
schappen zonder meer verwerpelijk.
Ik vind het moeilijk om aan te geven hoe ik dit 
concreet binnen de raad wil aankaarten omdat 
daar vrij ad hoe beslissingen worden genomen. 
Belangrijk lijkt mij in ieder geval dat de studen
tenfractie probeert een grote lijn uit te zetten 
voor het komende jaar, waaraan alle voorstel
len, toezeggingen en besluiten getoetst kunnen 
worden. Wat mij betreft moet die grote lijn 
rechtstreeks afgeleid zijn van ideeën die stu
denten hebben over vorm en inhoud van ge
zondheidswetenschappen .
Als belangrijke aandachtspunten voor dit jaar 
zie ik de opbouw van de tweede fase en de in
vulling van het doctoraalprogramma gezond
heidswetenschappen .

wetenschappen. Deze veranderingen mogen 
niet ten koste gaan van de doelstellingen van 
het Maastrichtse onderwijssysteem, wat in de 
nieuwe propaedeuse wel dreigt te gebeuren. 
Invulling van de tweede fase.
Er heerst grote onduidelijkheid over de onder
zoekers en lerarenopleiding. In het belang van 
alle studenten moet hier zo snel mogelijk veran
dering in komen. Wij vinden dat alle studenten, 
dus ook derde- en vierdejaars, de kans moeten 
krijgen om de tweedefaseopleiding te volgen 
die hen in het vooruitzicht is gesteld bij de aan
vang van de studie.
Ons handelen in de raad is in principe geba
seerd op het NSEM-programma, dat wij in grote 
lijnen onderschrijven.
We vinden het heel belangrijk dat meer studen
ten zich bij het fakulteitsgebeuren betrokken 
gaan voelen. Een belangrijke bijdrage hiertoe is 
een betere terugkoppeling van de raad naar 
studenten en vice versa. Dit willen we bewerk
stelligen d.m.v. NSEM- en Angora-bijeenkom- 
sten en het fakulteitskrantje „Sgakel". Hier is 
ook wel enthousiasme aan de kant van de stu
denten voor nodig.
Willen jullie meer weten; zie NSEM-verkie- 
zingskrantje of neem met één van ons kontakt 
op.
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Faculteitsraad
Rechtsgeleerdheid
Studenten

Lijst Nee Toch!
In het begin van het blok staan vaak inleidende 
taken, waarin het kader van het blok wordt be
paald en vage begrippen moeten worden uitge
legd. Deze taken leveren dikwijls een slappe 
discussie op en vage leerdoelen,-die niet veel 
houvast bieden voor studie. Het lijkt mij niet 
slecht om vóór het begin van het blok door één 
van de medewerkers een inleidend college te 
laten houden. In dit college kunnen al die vage 
begrippen in het kort worden uitgelegd, zodat 
men de eerste week wat makkelijker over die 
begrippen kan discussiëren en niet met de 
mond vol tanden zit. Dit houdt automatisch in 
dat de leerdoelen ook beter worden.

Martin Brandwagt

NSEM - Rechtenfaculteit
De NSEM doet voor de eerste maal mee met 
twee kandidaten voor de faculteitsraad en bo
vendien met twee rechtenkandidaten voor de 
universiteitsraad. De NSEM-kandidaten heb
ben nagedacht over, hoe het onderwijssysteem 
zo optimaal mogelijk bij de studierechten kan 
worden ingevuld. De uitgangspunten die geba
seerd zijn op de basisfilosofie zoals die gelden 
voor de hele universiteit zijn leidraad voor de 
NSEM-kandidaten.
Enkele mogelijkheden met betrekking tot het 
onderwijssysteem (mits te verwezenlijken) heb
ben we op papier gezet.

Onderwijsgroep
De duur van de onderwijsgroep zou verlengd 
moeten worden met dertig minuten, d.w.z. vijf 
uur per week. De tutoren moeten een betere 
voorbereiding-begeleiding-sturing proberen te 
bewerkstellingen met betrekking tot de onder
wijsgroep.

Sociale vaardigheden
Sociale vaardigheden zou een apart onderdeel 
van het onderwijssysteem moeten worden, 
d.w.z. dat sociale vaardigheden uit de onder
wijsgroepen moeten worden gehaald. Het deel
nemen aan sociale vaardigheden kan op „vrij
willige” basis geschieden.

Practicum
Bij het practicum zou het aantal deelnemers 
kleiner moeten worden. Ook zou het practicum 
uitgebreid moeten worden met het zelf aan de 
slag gaan met casus (denk aan blok 1.3.). Het 
casusoplossingssysteem zou strakker moeten 
worden gehanteerd.

Oefenrechtbank
De oefenrechtbank moet worden gekoppeld 
aan de sociale vaardigheden (inhoudelijk en de 
wijze waarop). De begeleiding van de oefen
rechtbank mag intensiever m.b.t. het maken 
van schriftelijke stukken (denk hierbij aan het 
maken van pleidooien e.d.).

Een andere oplossing is natuurlijk om de taken 
minder vaag te maken. Vage taken zijn immers 
niet erg bevorderlijk voor de discussie binnen 
de groep. Een goede discussie is echter wel 
noodzakelijk voor een goed functioneren van 
ons systeem. Uit de groepsdiscussie ontstaan 
leerdoelen, die de basis vormen voor het stude
ren. Hoe beter er in de groep over de taken ge
praat wordt, hoe beter de leerdoelen. Het lijkt 
mij daarom goed om de taken zo concreet mo
gelijk te houden.
In het 3e blok is men begonnen met het volgen
de: de ene groep neemt een ander hoofdstuk 
dan de andere groep. Dit had als gevolg, dat de 
benodigde boeken vaker aanwezig waren. In 
de eerste twee blokken kwam het vaak voor dat 
alle groepen met hetzelfde onderwerp bezig 
waren, zodat de benodigde boeken er voor ve
len niet waren. In de blokken 4 en 5 is de lijn van 
blok 3 niet voortgezet. In de toekomst lijkt het 
mij echter beter om dat wel te doen, aangezien 
het studielandschap zeker niet bezaaid is met 
boeken.
De grote flater van de laatste bloktoets moet in 
de toekomst vermeden worden. Deze flater is 
m.i. vooral te wijten aan een groot misverstand. 
De meeste studenten hadden totaal andere on
derwerpen bestudeerd, dan de medewerkers 
hadden verwacht. Een oplossing zou kunnen 
zijn, dat het programma van de bloktoets in gro
te lijnen vóór de blokken wordt vastgesteld. De 
tutor kan er dan in de groep voor zorgen dat de 
studenten de juiste zaken bestuderen.

Karin Nolet

Opstel
Grotere vrijheid van de lengte bij sommige op- 
steltitels bij welke dit nodig wordt geacht. Het 
aantal titels zal, gelet op het stijgende aantal 
studenten, moeten worden uitgebreid. Voorts 
zou er een kompensatieregeling moeten ko
men m.b.t. opstel-bloktoets-voortgangstoets: 
het wegnemen van het „4-trauma".

Jaarsysteem
De NSEM-kandidaten zijn tegen het jaar
systeem.
De NSEM-kandidaten voor zowel de faculteits- 
als universiteitsraad zullen altijd openstaan 
voor een positieve benadering en informatie
verschaffing naar de student toe. Als je interes
se hebt voor het NSEM-programma, kun je lid 
worden of aktief deel gaan nemen in de NSEM- 
groepering.

Met vriendelijke groet
Erik Knippenberg
Karin Nolet
(met medewerking van Cor Delahaye en
Frans Wagemans)

J(eroen) R(ené),
Wij, René Theelen en Jeroen Janssen, hebben 
ons kandidaat gesteld voor het lidmaatschap 
van de Faculteitsraad van de studierichting Ne
derlands Recht; en wel om de volgende rede
nen:

Tot op heden hebben de eerste-jaarsstudenten 
hun mening alleen kenbaar kunnen maken via 
het Contact-Personen-Overieg. Dit achten wij 
niet voldoende. Het ligt in onze bedoeling om in 
de Faculteitsraad onze inspraak daadwerkelijk 
te verwezenlijken, door de ideën, de voorstellen 
en de meningen die leven bij de studenten, al
daar naar voren te brengen. In het afgelopen 
jaar heeft met name het huidige examensys
teem niet optimaal gefunctioneerd. Wij streven 
ernaar zodanige verbeteringen te bewerkstelli
gen dat aan de wensen van onze medestuden
ten tegemoet wordt gekomen. Op de afgelopen 
„hearing” over de contouren voor het toekom
stig examensysteenm bleek dat er over de 
handhaving van het huidige jaarsysteem en 
over de invulling van het derde en vierde jaar

Meer inspraak op alle fronten
Marian Rennenberg
Tanja Magera
André Cremer

Waarvoor dient de F-raad? Dat moet je je het 
eest afvragen, wanneer je je voor dit orgaan 
verkiesbaar stelt. Wij denken hierover het vol
gende: de F-raad is een samenwerkingsorgaan 
van studenten en medewerkers van de facul
teit. Dit betekent voor de studenten een belang
rijke vorm van inspraak. In deze „vrije” studie- 
vorm is het zeer belangrijk dat er een flinke bij
drage door de studenten geleverd moet kunnen 
worden.

Het ziet er naar uit dat er in de komende jaren 
nogal beknot gaat worden op ONZE inspraak. 
Om dit zoveel mogelijk te vermijden, willen wij 
een actieve(re) rol spelen in de F-raad. Daar
voor hebben we jullie mening hard nodig! Wij 
zijn dan ook van plan om voortdurend heel 
goed naar die mening te luisteren, maar daar
voor is natuurlijk ook de nodige activiteit van jul
lie kant nodig: stemmen alleen is NIET voldoen
de! Ga zoveel mogelijk naar die mensen toe 
waarvoor je gekozen hebt en laat hen weten 
wat je in- of uitgevoerd wil zien of verbeterd wil 
hebben. Door middel van de F-raad trachten de 
gekozenen dan te bereiken wat jullie willen.

Van onze kant houdt dat een progressief beleid 
in. Ons hoofddoel is, het „Maastrichtse" sys
teem, een positief én motiverend systeem dat 
zeker behouden moet worden, voortdurend on
der de loupe te nemen en aan te passen aan de 
behoeften .van de studenten. Dit is nodig, aan
gezien ons systeem nog moet worden ontdaan 

nog onduidelijkheid bestaat. Wij zullen de ko
mende ontwikkelingen met arugsogen volgen.

Waar nodig trachten wij de ontwikkelingen aan 
de behoefte van onze mede-studenten aan te 
passen. Met name kan het jaarsysteem in het 
derde en vierde jaar niet gehandhaafd blijven. 
Het is van essentieel belang dat de studenten 
Nederlands recht goed op de hoogte zijn en blij
ven van het doen en laten van de Faculteits
raad, een belangrijk orgaan inzake het besluit
vormingsproces op onze Faculteit. Wij zullen 
daarom proberen om jullie via onze eigen „ka
nalen” van de komende ontwikkelingen op de 
hoogte te houden.

Het is daarom voor jullie van levensbelang op 
ons als jullie vertegenwoordigers in de Facul
teitsraad te kiezen.
Met dank aan onszelf, en STEMT OP ONS

Jeroen en René (J.R.)

van zijn zeker nog aanwezig kinderziektes. De 
basisfilosofie mag bovendien nooit dogmatisch 
worden toegepast. Bijvoorbeeld vinden wij, dat 
er een herwaardering en, waar nodig, een her
ziening van het examensysteem plaats moet 
vinden; verder is er een betere begeleiding no
dig van de eerstejaars, met name bij het schrij
ven van een opstel.
Tot slot: ga zeker stemmen, ook al breng je je 
stem niet op ons uit, want elke uitgebrachte 
stem is een ondersteuning voor de inspraak 
van de student.

De Verkiezingskrant is een co
productie van het Centraal 
Stembureau en de redactie van 
Observant. De foto’s zijn van 
Hans van Dijk, de tekeningen 
van Pascal Oost.
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Mededelingen

Rechtsgeleerdheid

Lezingen
Vrijdag 11 mei om 15.00 uur geeft dhr. Lutters 
'‘an huisvesting een lezing in het kader van het 
Mok „Wonen". Kollegezaal Nieuwenhof.
Dinsdag 15 mei om 14.00 uur is het nieuwe 
tijdstip geworden voor de lezing van dhr. Jou
wens over het verloop van de zaak „Nachtdan- 
cing tegen de gemeente Maastricht”. Kollcgc- 
2aal Nieuwenhof.
Donderdag 17 mei om 16.00 uur geeft R. de 
Groot een lezing over „Welstandsbepalingen” 
'n het kader van het blok „Wonen".
Woensdag 15 mei om 14.00 uur vergadert de 
Fakulteitsraad Rechtsgeleerdheid in de prak- 
tikumruimte.

Student-assistenten 
Nederlands Recht
De Faculteitsraad heeft in zijn verga
dering van 25 april 1984 besloten dat 
m.i.v. 1 september 1984 de mogelijk
heid wordt geopend dat studenten in 
de ondcrwijsblokken 1.2 t/m 1.5 van 
het dagonderwijs als tutor optreden. 
In beginsel zullen alleen derdejaars 
studenten (d.w.z. de huidige tweede
jaars studenten) voor deze functie in 
aanmerking komen. De studenten die 
als tutor worden ingcschakeld krijgen 
de rang van student-assistent. Zij zul
len voor drie dagdelen worden be
noemd en zij zullen een onderwijs
groep per blok begeleiden. Daarnaast 
zullen zij ingeschakeld worden bij de 
onderzoeksactiviteiten van de staf.
Studenten die belangstelling hebben 
voor deze functie wordt verzocht vóór 
19 mei a.s. schriftelijk te solliciteren 
bij de Dienst Personele Zaken, Post
bus 616, 6200 MD Maastricht, onder 
vermelding van vacaturenummer 22. 
Sollicitanten wordt verzocht daarbij 
aan te geven naar welk vakgebied de 
voorkeur uitgaat voor de onderzoeks
activiteiten.

Inlichtingen zijn te verkrijgen bij J.P. 
Balkema.

Bureau Onderwijs FdG

^an alle eerstejaarsstudenten
Bet literatuurboek behorend bij blok 1.6 „tu
moren" is verkrijgbaar bij de verkoopbalie Se
condaire Onderwijsvoorzieningen (hal 
^oofdgebouw). Bedoeld verkooppunt is ge
opend elke dinsdag en donderdag van 14.00- 
'6 00 uur

alle tweedejaarsstudenten
^ct literatuurboek behorend bij blok 2.6 „De 
Adcre mens” is verkrijgbaar bij de verkoop- 
Alie Secundaire Onderwijsvoorzieningen 
'Mal Hoofdgebouw). Bedoeld verkooppunt is 
^opend elke dinsdag en donderdag van 
4-00-16.00 uur.

feature studentenadviseur
“estuur Faculteit der Geneeskunde

^oor het vertrek van R. Weijncn is per I ja- 
Aari een vacature voor de funktie van studen- 
’cnadviscur bij het Bestuur van de Faculteit 
^er Geneeskunde ontstaan. Belangstellenden 
v°or deze funktic gelieven zich voor nadere 
dichtingen te wenden tot Peter Engelen, of 
l°t het Faculteitsbureau (toestel 293/242). 
U’terlijke reactie op 18 mei.

alle zesdejaarsstudenten
^treft: Hartbulletin

Nederlandse Hartstichting geeft tweemaandelijks het Hartbulletin uit voor alle artsen in Nc- 
Crland. Dit blad wordt gratis gedistribueerd, teneinde hen op de hoogte te houden van de laatste 

Afwikkelingen op het gebied van hart-vaatziekten, diagnostiek, therapie en preventie.
studenten, die in het bezit zijn van het doktoraal geneeskunde kunnen - indien zij dat wen- 
- het blad gratis ontvangen.

, le doktoraal-studenten die het Hartbulletin willen ontvangen worden verzocht onderstaande 
in te vullen en toe te zenden aan het Bureau Onderwijs FdG Hoofdgebouw of de bon in te Ic- 

Vcren bij de balie van het Bureau Onderwijs FdGL, kamer 20.A.. Hoofdgebouw.

^Vullen en uitknippen.

Naam: ...........................................................................................Voorletters:...................

Straat: ...................................................................................................................................

Postkode:.................Plaats: ................................................................................................
Medisch student sedert 19....
Wenst met ingang van................................................. het I lartbulletin gratis te ontvangen.

Aan de tweedejaarsstudenten 
Betreft: aanvang derde jaar
Zoals inmiddels bekend mag worden veron
dersteld zullen de tweedejaarsstudenten dit 
jaar aansluitend aan blok 2.6 een blok „Ge
zondheid. gezondheidszorg en samenleving” 
volgen (blok 2.7).
Daar dit blok evenals andere blokken zes we
ken zal duren zal de vakantieperiode tussen de 
blokken 2.7 en 3.1 korter uitvallen dan in ove
rige jaren. Daar staat tegenover dat het derde 
en vierde studiejaar in het vervolg eerder zul
len eindigen.
Een verzoek van studentzijde om het derde 
jaar twee weken later te laten starten kon he
laas niet worden ingewilligd. Momenteel 
wordt namelijk gewerkt aan een uitwissclings- 
mogelijkhcid van keuze-onderwijs met de Al
gemene Faculteit op vrij grote schaal. Een 
voorwaarde daarbij is het synchroon lopen 
van de studiejaren.
Het is echter denkbaar dat in een enkel geval 
studenten hierdoor ernstige problemen onder
vinden.
In dat geval kunnen zij dit schriftclijk melden 
aan de Dagelijkse Commissie voor Examens.

Aan de 2e jaars studenten FdG
Bij het sekretariaat farmakologic kunnen jul
lie een aanvulling verkrijgen van het farmaco- 
thcrapcutisch kompas 1984.

Aan de derde- en
vierdejaarsstudenten
Betreft: Miniblok
Verwetenschappelij king
In het huidige studiejaaar 1983/1984 zullen de 
studenten in het derde en vierde studiejaar 
een mini-blok Verwetenschappelijking vol
gen. Het betreft een periode van anderhalve 
week; beginnende op woensdag 13 juni 1984 
en eindigend op vrijdag 22 juni 1984, in aan
sluiting op de blokken 3.6 en 4.ó.
Beide jaargangen volgen hetzelfde program
ma. De daarvoor benutte wéken zijn voor
heen gebruikt als introductie- en evaluatic- 
week.
Het mini-blok is bedoeld als compensatie voor 
enkele aspecten van wetenschapsbeoefening, 
die momenteel in het curriculum onvoldoende 
aan bod komen.
De inhoud vn het miniblok betreft medische 
besliskunde, en is bedoeld om de student in 
staat te stellen besluitvorming ten aanzien van 
gezondheidsproblemen op wetenschapelijk 
verantwoorde wijze te analyseren.
Het blokboek zal in de week voorafgaand aan 
maandag 11 juni beschikbaar zijn.
Het onderwijs zal in onderwijsgroepen plaats
vinden. De laatste dag (22 juni 1984) zal een 
evaluatie worden afgenomen.

PAOG-cursus
„Verantwoord omgaan met 
onzekerheden”
14 en 16 mei 1984
Koningshof te Veldhoven
In het kader van het Post Academisch Onder
wijs Geneeskunde organiseert het bureau 
PAOG in samenwerking met de capaciteits
groep Epidemiologie van de Rijksuniversiteit 
Limburg op 15 en 16 mei 1984 een nascho
lingscursus:
Medische Besliskunde of verantwoord omgaan 
met onzekerheden.
In het algemeen worden medische beslissin
gen genomen op basis van kennis, inzicht en 
intuïtie. Steeds meer realiseren wij ons echter 
dat een meer systematische benadering van de 
klinische besluitvorming de effectiviteit van 
het medisch handelen zou kunnen verbeteren. 
De medische besliskunde kan, op basis van 
epidemiologie, statistiek en economie, in 
combinatie met medische kennis en een mens
wetenschappelijke inbreng, helpen bij het vin

den van de meest optimale zorg binnen de be
grensde mogelijkheden.
Er dient echter op gewezen te worden dat de 
medische besliskunde geen pasklare oplossing 
zal geven. Het is veeleer een explicitering van 
hel klinisch denken: elke arts zoekt naar alter
natieven, is zich bewust van onzekerheden, 
wijzigt beoordelingen op basis van nieuwe in
formatie, weegt risico’s van verschillende aard 
tegen elkaar af, overweegt de consequenties 
van zijn diagnostiek en behandeling en ge
bruikt dit alles bij het nemen van een beslis
sing over wat hij denkt dat het beste is voor de 
patiënt. Wat de medische besliskunde hieraan 
toevoegt is dat de integratie van deze verschil
lende overwegingen veel systematiscr kan ge
schieden.
Tijdens de cursus zal ingegaan worden op de 
terminologie en enkele technieken die de ba
sis vormen voor het omgaan met onzekerhe
den. Met name zullen begrippen als kans, sen
sitiviteit, specificiteit en prcdicticvc waarde 
worden toegelicht en zullen het opstellen van 
beslisbomen, de regel van Baycs, de waarde 
van meer testen, sensitiviteitsanalysc en utili- 
teitsanalyse worden besproken.
De verschillende thema’s zullen door middel 
van korte inleidingen, groepsgewijs maken 
van oefeningen en plenaire bespreking van de 
resultaten daarvan toegelicht en geïllustreerd 
worden.
Er zal een syllabus worden uitgebracht die de 
belangrijkste achtcrgrondinfqrmatie over de 
te behandelen onderwerpen bevat.

Cursuskosten en wijze van inschrijving
De cursuskosten bedragen ƒ 250,- per deelne
mer (inclusief lunch en administratiekosten), 
tegelijk met het verzenden van de aangehech
te inschrijvingskaart te voldoen door overma
king op postrekening 2103100 ten name van 
Rijksuniversiteit Limburg, Tongersestraat 53, 
te Maastricht, onder vermelding van „Beslis
kunde” budgetnummer 990059.

Inlichtingen
Inlichtingen over deze cursus kunt u verkrij
gen bij het bureau PAOG, Faculteit der Ge
neeskunde, Tongersestraat 53, 
6200 MD Maastricht.
Mw. E.B.J. de Groot, coördinator PAOG, 
tcl.nr. 888294; Mw. G.F. Micheels-Jacobs, se
cretaresse, tel.nr. 888268.

Ontwikkelingen in de 
sporttraumatologie
De Stichting N.S.V.R.L. organiseert op 15 
mei 1984 een lezing met als titel „Ontwikke
lingen in de sporttraumatologie in theorie en 
praktijk” in de aula van de R.L.
Het programma is als volgt:
20.00 uur: Lezing door Dr. C. van den Hoo- 
genband waarin o.a. ter sprake zullen komen 
warming-up, overbelasting, epidemiologie 
van sportongcvallcn en de eerste hulp hierbij. 
20.45 uur: Gelegenheid tot het stellen van vra
gen.
21.15 uur: Forumdiscussie met de volgende 
forumleden: Dr. C. van den Hoogcnband, 
chirurg, gespecialiseerd in sporttraumatolo
gie; Dr. H. Keizer, werkzaam bij Sportfysio- 
logic, cx-bondscoach van de K.N.A.U. en ex- 
trainer van topatleten als Olga Commandeur 
e.a.; Dhr. Theo de Rooy, berocpswiclrcnncr 
bij de ploeg Panasonic/Ralcigh; Dhr. E. van 
Amstel, fysiotherapeut; Dhr. T. Vaesscn, 
Sportjournalist bij De Limburger; Dr. J. Hus- 
ken, huisarts.
± 22.15 uur: Einde.

Dromers gezocht
In verband met een groot landelijk onderzoek 
naar droominhouden, hebben wij nog nodig 
droomscrics van minstens vijf dromen, van 100 
mannelijke en 100 vrouwelijke studenten. U 
zou ons zeer verplichten met uw inzending. 
Het spreekt vanzelf dat de gegevens strikt ver
trouwelijk zullen worden behandeld en ano
niem verwerkt.
Noodzakclijke gegevens: leeftijd, m/vr, stu
dierichting. In te zenden naar dr. M.A. de 
Jong, Lab. voor Psychofysiologie, Universitcit 
van Amsterdam, Jan Swammerdam Instituut, 
1c Constantijn Huygensstraat 20, 1054 BW 
Amsterdam.

Audiovisuele Dienst
Wegens werkzaamheden aan de luchtverver
sing in de dokaruimten kan er in weck 19 (van 
7 t/m 11 mei) geen dokawerk worden gedaan. 
Dus geen groene dia’s, foto’s etc.
In weck 20 (van 14 t/m 18 mei) is fotografie op 
beperkte schaal mogclijk i.v.m. opruimen en 
poetsen van deze dokaruimten.
Daarna zijn we weer volledig tot uw dienst.

Promoties in de maand mei
17 mei: J.W. Arends
24 mei: F. Nijhuis
25 mei: B.G. Rijkmans

Landellijk Overleg Vrouwenstudies
Op vrijdag 25 mei houdt de Stichting Lande
lijk Overleg Vrouwenstudies een Algemene 

Landelijke Vergadering. Iedereen die zich be
trokken voelt bij Vrouwenstudies is welkom. 
Van 10.00-13.00 uur worden voorstellen be
sproken ter verbetering van de positie van het 
haanloos Vrouwcnstudics-potcnticcl.
Van 14.00-17.00 uur wordt het algemene 
SLOV-beleid besproken. Het gaat hierbij om 
een accentuering van SLOV-aktivitcitcn op 
het politiek-stratcgischc terrein en het verster
ken van de relatie met de achterban door het 
uitbrengen van een Nieuwsbrief.
Deze dag begint om 9.45 uur op de Uithof, 
Transitorium II, Utrecht. U kunt het universi- 
tcitskomplcx bereiken vanaf het centraal sta
tion met lijn 11 en 12.
De vergaderstukken worden u toegezonden 
na overmaking van ƒ 1,- op gironummer 
5386648 van de SLOV, Maliebaan 103, 
Utrecht (tel. 030-314021). Als u gebruik wilt 
maken van kinderopvang, moet u dit van te 
voren telefonisch melden.

Ichthus
Open avond
’Iets moois voor God’ %
Film over Moeder Teresa,
24 mei, 19.30 uur in de
Filmzaal (Hfd-geb.)
Iedereen welkom.

Mico zoekt mentoren

Van 19 t/m 22 augustus 1984 wordt 
wederom de MICO-introductie ge
houden, dit is de algemene introduc
tie voor aankomende eerstejaars stu
denten van H.B.O. en univcrsitcit.
Aangezien er gewerkt wordt in men- 
torgroepen, zoeken wij ouderejaars 
studenten die als mentor/mentrix een 
groep van ongeveer 12 eerstejaars 
door de introductiedagen heen willen 
begeleiden. We streven ernaar te 
werken met twee mentoren per 
groep.
Heb je interesse om mentor/mentrix 
te zijn en zodoende je eigen ervarin
gen als studcnt(e) over te dragen aan 
eerstejaars, nieuwe mensen te leren 
kennen, gezellige dagen door te bren
gen en zelf misschien ook nog iets op 
te steken?
Kom dan op 15 of 16 mei a.s. om 
20.(M) u. naar een van de informatie
avonden die zullen worden gehouden 
in het Krijthuis, in de tuin van het 
Hoofdgebouw van de R.L.
Er zal nadere informatie gegeven 
worden over de inhoud van het men
torschap, over het MICO-programma 
en over de trainingsdagen voor men
toren die voorafgaand aan de MICO 
zullen worden gehouden.
Ben je op 15 of 16 mei verhinderd, 
maar heb je toch interesse in het men
torschap, meld je dan even aan bij:

Maastrichtse Introductie
Commissie (MICO)
Juliëtte Creemers
Dienst Studentenzaken R.L.
Hoofdgebouw, Tongersestraat
Kamer 025, tel. 888306

25 en 26 mei
Latijns-Amerika, Strijdt, zingt 
en danst
De Komitees Latijns-Amerika Maastricht 
(KLAM) organiseren op 25 en 26 mei a.s. in 
samenwerking met Stichting KLOP een La- 
tijns-Amcrika-festival. Hiermee willen wij 
aandacht vragen voor en informatie verstrek
ken over recente politieke ontwikkelingen in 
Zuid- en Midden-Amerika. Ook andere as
pecten van de Latijnsamcrik^insc samenwer
king willen we laten zien, nl. het culturele en 
culinaire gezicht van de bevolking.

Programma
Vrijdag 25 mei, City centrum Maastricht
20.30 Inleiding.
Twee korte documentaires over Uruguay. 
Pauze (met koffie en hapjes).
21.30 De Uruguayaanse politicus Roberto 
over de aktuelc situatie in zijn land.

Zaterdag 26 mei, Dominicanerkerk Maastricht 
v.a. 13.00 Latijnsamerikaansc markt met in
diaanse spullen, antiek, lekkere hapjes en 
drankjes etc.
De hele middag is er ruim plaats voor de kin
deren die verhaaltjes worden voorgelezen 
waarna ze kunnen tekenen en schilderen, 
spelletjes kunnen doen. Er is muziek, limona
de, hapjes.
13.15 Chileense schilders beginnen aan hun 
doeken. Die op het einde van de dag zullen 
worden verkocht.
Ook 's middags is de Dominicanerkerk al vol 
muziek. Er zullen optreden: de Chileense zan

ger Oswaldo Madera Bombast (kritisch caba
ret); Yaravi (volksmuziek uit de Andes). 
17.00 Sluiting middagprogramma.

26 mei, Avondprogramma Dominicanerkerk 
Latij nsamerikaans muziekspekta kcI.
20.30 Yaravi (volksmuziek uit o.a. Andes).
21.30 Pauze.
22.00 Willy Latino Salsa-band (Caribisch).
± 2.00 Sluiting.
Alleen voor het avondprogramma wordt en
tree gevraagd van ƒ 7.50.

Voorverkoopadressen
Maastricht
Boekhandel De Tribune; Scrvaas Boekhan
del; Cafe Rembrandt; Café Pcrrocn; Wereld
winkel en CVOS.

Sittard
Katastrofc (v. Puttstraat).

Heerlen
Bockhandel Feyen (Honigmanstraat 34)

^Bureau Buitenland

Bureau Buitenland maakt bekend:
1. Het ministerie van onderwijs van Japan 

biedt beurzen aan aan 3 Nederlanders, jon
ger dan 35 jaar, met een voltooide universi
taire opleiding om deze in staat te stellen in 
Japan te studeren óf voor twee jaren, te be
ginnen april 1985 óf voor Hó jaar te begin
nen oktober 1985.
Verdere informatie bij mevr. Ine Kuppen, 
Hoofdgebouw, toestel 309.

2. The Rabindra Bharati University in Cal
cutta organiseert 4 studiedagen vanaf 17 
december 1984 over boeddhisme en we
reldcultuur. Reis- en verblijfkosten in In
dia zelf worden door de Rabindra Bharati 
University vergoed. De reis naar India 
moet zelf worden betaald. Het ministerie 
van onderwijs en wetenschappen in Den 
Haag heeft bekendgemaakt geen fondsen 
beschikbaar te hebben voor het bezoeken 
van dit congres.
Verdere informatie bij mevr. Ine Kuyper, 
Hoofdgebouw, toestel 309.

Libertijn, vereniging voor 
keuzevrijheid van geneeswijze

Activitcitcnagcnda

10 mei om 19.30 in de filmzaal van het hoofdge
bouw:
Een lezing over Radionica of te wel c-thcr- 
apie door de heer G. Brands.
Deze lezing is mogclijk gemaakt door organi
satorische steun van Libertijn, zij draagt ech
ter geen inhoudelijke verantwoordelijkheid.

28 en 29 mei van 10.00 tot 17.00 uur op het 
B.M.C.
Een intermediaire cursus Metamorfose Mas
sage voor mensen die bekend zijn met deze 
massagevorm. De cursus staat onder leiding 
van Gaston St. Pierre zelf.
Kosten: ca. ƒ 100;-.
Informatie: Alf Groot, tel. 628789.

(Culturele en creatieve 
vorming

Kursus: Verven met natuurlijke 
grondstoffen

Na het succes van deze kursus in het afgelopen 
najaar, zal de kursus worden herhaald. Aan
gezien de natuur in het voorjaar zeer veel te 
bieden heeft, zal de kursus eind mei worden 
gehouden. De precieze data staan echter nog 
niet vast. Het theoretisch gedeelte zal op 'n 
avond aan de orde komen, terwijl de praktijk 
van het verven op een zaterdag tussen 10.00- 
16.00 u. zal worden aangeleerd.
De kursus wordt gegeven door Resi Rictcr in 
haar atelier in de Hcrbcnusstraat.
Er kunnen maximaal 6 studenten (en/of mede
werkers) deelnemen. Bij voldoende belang
stelling zal bekeken worden, of er in twee 
groepen gewerkt kan worden.
Voor studenten zal de kursus ± ƒ 17,50 kosten 
(onder voorbehoud).

Belangstellenden kunnen zich nu reeds aan
melden bij:
Juliette Creemers, Dienst Studentenzaken, 
Hoofdgebouw, kamer 025, tel. 888306.

Nadere gegevens volgen zo spoedig mogelijk.

^servant 10 mei 1984



Nu 8% rente 3-5 of 10 jaar lang

’ALS ONZE ZOON ’N STUDIE
HOOFD BLUKT TE ZIJN, HEBBEN 
WU 2Z205,- GESPAARD.”

Ze hebben 1 zoon en wie weet heeft 
ie een studiehoofd. Maar ja, hij zit nog niet 
eens op de kleuterschool.

Toch hebben ze nu al rekening ge
houden met eventuele studieplannen.
Als het straks zover mocht komen (en dat 
hopen ze van harte), willen ze er financieel 
niet over struikelen. Dus sparen ze elke 
maand f 150,—.

Eerst dachten ze dat zo’n vast bedrag 
ze op zou breken. Blijkt toch dat het kan. 
Verdween zo’n bedrag vroeger in het niet 
aan allerlei dingetjes, nu gaat het welbewust 
naar het Rentevast Spaarplan van de 
Spaarbank Limburg.

Over 10 jaar hebben ze f 27.205,—. 
Voor 3, 5 of 10 jaar (u kiest) geeft dat 8°7o. 
U spaart een vast bedrag (tussen.de 50 en 
1000 gulden) per maand. Maar: een spaar- 
termijn overslaan, het maandbedrag veran
deren, tussentijds een gedeelte of zelfs alles 
opnemen, blijft mogelijk.

Ook kunt u verzekeren dat het eind
bedrag meteen wordt uitbetaald, als u of uw 
vrouw komt te overlijden.

Kom voor details eens langs bij de 
Spaarbank Limburg. Des te eerder is ook 
uw spaarrente hoog en vast.

Het Rentevast Spaarplan verloopt 
exakt volgens plan.

Eindbedrag
Spaarvoorbeelden bij 8% rente

maandspaar- na 3 jaar na 5 jaar na 10 jaar
bedrag sparen sparen sparen
f 50,— min. f 2.032,25 f 3.672,49 f 9.068,59
f 100,— f 4.064,49 f 7.344,98 f 18.137,18
f 250,— f10.161,23 f 18.362,46 f 45.342,94
f 500,— f20.322,46 f36.724,92 f 90.685,88
f 1.000,— max. f40.644,93 f73.449,84 1'181.371,76

Verzekeren op één of twee levens 
is mogelijk tegen een geringe premie.

spaarbank limburg S
HOOFDKANTOOR: Markt 17 18, Maastricht. Tel. 043-841222. DISTRIKTSKANTOOR. Prinsenhofstraat 3, Venlo. Tel. 077 11555. BIJKANTOREN: Maastricht (18), Amby, Beek, Berg en Terblijt, Blerick (3), Borgharen, Bunde, 

Cadier & Keer, Eijsden.Gronsveld. Heer (3), Meerssen, Roermond, Sittard (3), Tegelen, Vaals, Valkenburg, Velden, Venlo (3), Venray.

spaarbank limburg

tussen.de


Kuituur

Pinkpop richt zich op breed publiek
De vijftiende aflevering van het 
jaarlijkse openluchtfestival 
Pinkpop vindt weer op Pinkster
maandag 11 juni plaats in het 
Burgemeester Damen Sport- 
Park in Geleen. Pinkpop is de 
taaie volhouder en bewaker van 
een typische zestiger jaren tra
ditie. Na het Amerikaanse 
Woodstock, een grote bloemrij
ke en smeuïge peace and love 
sterspot, kreeg Nederland 2 ja- 
mn later, in 1970, het Kralingen- 
Popfestival in Potterdam. Dit 
betekende de start voor een 
ware stortvloed van openlucht
manifestaties, zeer divers in 
kwaliteit. Enkele festivalorgani
saties hebben zich een tijdlang 
kunnen handhaven en zorgden 
soms voor verrassende aanbie
dingen, maar de spoeling werd 
alsmaar dunner. In Nederland 
is nu het Lochems festival aan 
de allerlaatste uitgave .toe, dat 
betekent dat het Pinkpop-orga- 
Nsatieburo, verantwoordelijk 
voor het grootste openluchtfes
tival hier ten lande, als enige de

Zo zag het Burgemeester Damenpark eruit 23 mei 1983 om 13.00 uur.

Nieuwe lichting van het Nederlands Danstheater
net Nederlands Danstheater heeft een
6|gen juniorgroep opgericht, om via 
qeze introduktiefase regelmatig jonge 
dansers in het gezelschap te kunnen 
°Pnemen. De eisen die het Nederlands 
danstheater stelt aan aspirant-dansers 
2lin erg hoog, zodoende worden alleen 
?®er talentvolle dansers aangenomen, 
daarvan verwacht mag worden dat zij 
°'hnen korte tijd een vaste plaats bin
den het gezelschap kunnen veroveren.

Juniorgroep bestaat uit 5 jongens 
6ri 5 meisjes en de werkomstandighe
den voor deze 10 juniordansers zijn de- 
2elfde als voor de overige dansers. Hun 
Minings- en repetitieschema's zijn qua 
n'Veau' exact hetzelfde, zij worden op 
®eh lijn gesteld met de dansers uit „de 
^rote groep". Dé Juniorgroep treedt re
gelmatig op in binnen- en buitenland en 
^arkt daarnaast ook mee aan uitvoerin-
9en van het grote gezelschap.
U°nderdag 17 mei is de juniorgroep 
van het Nederlands Danstheater te zien
J? 9e Stadsschouwburg van Maastricht, 
/■''erigens zou het toneel van de Bon- 
°hnière te klein zijn om het complete 

jaarlijkse uitdaging blijft aan
durven.

In België heeft Jazz-Bilzen jarenlang 
voor een uniek driedaags festival ge
zorgd, naast uitstekende jazzmuziek 
werd ook rockmuziek ten gehore ge
bracht, Helaas stond tegenwerking van 
de plaatselijke autoriteiten kontinuering 
in de weg. Voor de Belgen rest nu nog 
één belangrijk festival; het dubbelfesti
val Torhout/Werchter, de gekontrak- 
teerde artiesten zijn de ene dag in Tor
hout (in de buurt van Oostende) en de 
andere dag in Werchter (nabij Leuven) 
te zien. Torhout/Werchter zit sterk in de 
lift, de ijzersterke programmering trekt 
steeds meer toeschouwers aan. Vorig 
jaar telde men niet minder dan 74.000 
bezoekers op de beide dagen. De Bel
gische organisatie zoekt ieder jaar naar 
een evenwicht binnen het programma 
tussen de oude gevestigde namen en 
veelbelovende nieuwlichters. Op 7 juli 
(in Torhout) en 8 juli (in Werchter) is dit 
jaar onder meer Joe Jackson van de 
partij.
Pinkpop kiest voor een breder aanbod. 
Bijvoorbeeld hard-rock en symfonische 
rock zal men in Torhout/Werchter niet 
horen, maar wel op Pinkstermaandag in 
Geleen. Daarnaast treft men op het 
Pinkpop '84 lijstje ook new-wave, gi
taarrock en -reggae aan.

gezelschap te kunnen herbergen. Drie 
dansstukken worden opgevoerd: „bie
der ohne Worte", „Cinque Tempi en 
„Jardi Tancat".
De choreograaf Hans van Manen heeft 
voor „Lieder ohne Worte” muziek van 
Mendelssohn gebruikt. De première 
vond in 1977 plaats en is sindsdien 
door talloze gezelschappen over de 
hele wereld uitgebracht. Deze 10-deli- 
ge danscompositie is verwant aan het 
klassiek ballet maar is toch geheel 
eigentijds. Van Manen laat zijn dansers 
glijdend lopen, poseren en horizontale 
beenzwaaien maken in korte, lyrische 
en soms geestige stukjes.
„Cinque Tempi" is ontworpen door de 
choreograaf Nils Christe, de muziek is 
afkomstig van Gareth Walters (Diverti
mento for Strings). „In Cinque Tempi 
kon ik me helemaal op de estetiek en de 
dynamiek'van de beweging concentre
ren, ik was door geen enkele bijkomen
de moeilijkheid gehinderd. Men ziet 
dus eigenlijk wat ik hoorde toemik met 
de muziek van Walters bezig was." 
Het choreografisch debuut van Nacho 

Het volledige programma ziet er als 
volgt’uit;
11.00-11.45 uur Wang Chung 
12.00-13.00 uur Marillon
13.15- 14.15 uur John Hiatt & His Band
14.45- 15.45 uur The Pretenders
16.15- 17.15 uur Dio
17.45- 18.45 uur Big Country
19.15- 20.15 uur Jimmy Cliff

Dit jaar dus geen Nederlandse groep 
op het Pinkpoppodium.
Wang Chung opent het festival met me
lodische new-wave, momenteel staat 
deze band hoog in de hitparade met de 
song „Dancehall days."
Marillon laat eigentijdse symfonische 
rock horen, vooral, liefhebbers van het 
oudere Genesisrepertoire zullen ruim 
aan hun trekken komen. De honderdste 
act tot dus ver voor het Pinkpopfestival 
gekontrakteerd, is John Hiatt en zijn 
groep. Dit zal op gepaste wijze gevierd 
worden. Hiatt heeft door middel van li- 
veconcerten de afgelopen maanden 
een stevige reputatie in Nederland ge
vestigd. Zijn soul en rhythm and blues 
muziek, doorspekt met country and 
western ingrediënten, zal door de 
eigenzinnige interpretatie beslist door 
een groot gedeelte van de Pinkpopgan- 
gers gewaardeerd worden.
The Pretenders komen sterk terug, na
dat twee groepsleden het slachtoffer 
werden van overmatig dopegebruik.

Duato ging enklele maanden geleden 
in première en werd zeer lovend ont
vangen. De gebruikte muziek in „Jardi 
Tancat" heeft een droefgeestig en 
zwaarmoedig karakter. „Jardi Tancat" 
is Catalaans voor Gesloten Tuin; de tek
sten worden dan ook in het Catalaans 
gezongen door de beroemde Spaanse 
zangeres Maria del Mar Bonet. Deze 
eeuwenoude volksteksten doen den
ken aan de Portugese fado's; de tek
sten handelen over het leven van de 
grond en smeekt datgene af wat men 
brood nodig heeft om een menswaar
dig bestaan te kunnen leiden. Het ballet 
krijgt een aards karakter, er gaat een 
dynamische kracht vanuit, de zware 
ademhalingen als gevolg van de aan- 
gezedtte ritmische thema’s zijn opzet
telijk duidelijk hoorbaar. De artistieke 
leiding van de Juniorgroep van het Ne
derlands Danstheater is in handen van 
Arlette van Boven, die 12 jaar als dan
seres aan het grote gezelschap verbo
den is geweest.

Paul Pinxten

Zangeres Chrissie Hynde heeft een 
nieuwe versie van de groep op poten 
gezet en met „Back on the chaingang” 
werd zeer toepasselijk een tweede se
rie hits ingeluid. Liefhebbers van hard
rock kunnen headbangen op de ge
spierde geluiden van Ronnie Dio en 
groep. Dit muziekgenre is een vast on
derdeel op het Pinkpopprogramma en 
zorgt hiermee voor een grote toeloop 
van onze oosterburen. Charisma, melo
die, power en soul maken dio tot een 
van de hoofdattracties in de hardrock 
wereld. Het Pinkpopoptreden van Dio is 
het enige optreden in Europa. Big 
Country heeft met het nummer „In a Big 
Country" even aan het succes mogen 
ruiken, maar staat pas aan het begin 
van een platencarrière. Mede door 
Pinkpop zal Big Country een groter pu
bliek bereiken, evenals het de (enigs
zins verwante) bands U2 en de Simpte 
Minds inmiddels gelukt is. In de ruimte
lijke muziek van Big Country klinkt de 
gitaar vaak net zoals een doedelzak, 
wat niet zo verwonderlijk is daar de he
ren afkomstig zijn uit Schotland. De gro
te klapper en tevens uitsmijter is Jimmy 
Cliff. Cliff had al in de vroege jaren zes
tig in zijn geboorteland Jamaica een 
reeks eigen hits. Pas in '69/70 kreeg hij 
vaste grond onder zijn voeten in Europa 
met o.a.: „Wonderful World, Beautiful 
People” en „Wild World". Aanvankelijk 
een reggaepionier, wijkt hij de laatste 
tijd regelmatig van het reggaepad af. 
Zijn laatste album „The Power and The 
Glory" werd zelfs geproduceerd door 
de Amerikaanse funkformatie Kool and 
the Gang. Toch heeft Cliff een belangrij
ke bijdrage geleverd aan de acceptatie 
van de reggaemuziek, onder meer door 
het maken van de film „The Harder they 
Come", waarin ook de schitterende bal
lade (en inmiddels klassiek geworden) 
„Many rivers to cross”. Hoewel zijn hui
dige muziek funkelementen bevat, 
heeft dit. hem alleen nog meer succes 
opgeleverd. De afgelopen maanden 
waren zijn hits „Treat the youth right" en 
„Sunshine in the music" veel in de 
plaatselijke discotheken te horen. Ge
tuige zijn album „Jimmy Cliff in concert" 
weet hij een enthousiaste ambiance te 
scheppen en zal hij waarschijnlijk’ook 
op Pinkpop bewijzen een waardige af
sluiter te zijn.
Al met al een breed geprogrammeerd 
en stevig Pinkpopmenu, misschien iets 
aan de voorspelbare kant; de rol van ta
lentscout is de Pinkpöporganisatie ont
vallen en bepaalde voor Europa nieuwe 
muziekgebieden worden nog steeds 
niet ontgonnen (bijvoporbeeld de Afri
kaanse high-life en juju muziek).
Als het weer meezit, dan kan het record 
aantal bezoekers (50.000) misschien 
wel genoteerd worden. Haal de slaap
zak en de tent maar weer uit de kast.

Paul Pinxten

Scène uit „Lieder ohne Worte" van 
Hans van Manen.

Agenda
Stadsschouwburg
Donderdag 10 en vrijdag 11 mei om 
19.00 uuren 21.15 uur: „Cake-walk" 
door Regio theater (Noord Holland), de 
voorstellingen vinden plaats in een tent 
op het Vrijthof.
Vrijdag 11 en zaterdag 12 mei om 
23.00 uur in het theatercafé: „Eisler", 
Brecht en Tucholsky liederen door Maril 
Vossen (zang) en Marjorie Breekveld 
(piano), entree vrij.
Zaterdag 12 mei om 20.00 uur: Pierre 
Alain Volondad speelt Chopin, Liszt en 
Schumann (pianorecital).
Dinsdag 15 en woensdag 16 mei om 
20.00 uur: „Jena” door Mij. Discordia 
(toneel op toneel).
Donderdag 17 mei om 20.00 uur: Het 
Nederlands Danstheater, Juniorgroep 
met „Lieder ohne Worte", „Cinque 
Tempi” en „Jardi Tancat".
Zaterdag 19 mei om 20.00 uur: „Gat in 
kop” door Internationale Nieuwe 
Scène/Mannen van den Dam.

Filmhuis Maastricht
Donderdag 10 tot en met zondag 13 
mei om 20.00 uur: „Simple minded 
murderer” van Alfredson.
Donderdag 10 tot en met zondag 13 
mei om 22.00 uur: „Nostalghia” van 
Tarkovsky.
Maandag 14 tot en met woensdag 16 
mei om 20.00 uur: „Nostalghia".
Donderdag 17 tot en met woensdag
23 mei om 20.00 uur: „El Sur" van Erice.
Donderdag 17 tot en met zondag 20 
mei om 22.00 uur: „How to live"? van 
Lozinsky.
Donderdag 24 tot en met woensdag 
30 mei „Rocqo en zijn broers" van 
Visconti.

Podium Posjet
Donderdag 10 mei om 20.15 uur: „Iets 
in de regen", door Theatergroep 
Carrousel.
Dinsdag 15 mei om 20.15 uur: „Der 
Amerikanïsche Freuhd", een film van 
wim Wenders.
Donderdag 17 mei om 20 15 uur: „Ik 
moet eens ernstig met u praten" door 
de Theaterstichting Amai.

Kunstcentrum, 
Bassin 21
„31 x Fotografisch", een 
fototentoonstelling met werk van 31 
nationale en internationale fotografen 
(tot en met 13 mei).

Bonnefantenmuseum
„Het museum van de suppoost", het 
geëxposeerde werk is een selektie 
gemaakt door de in het Maastrichtse 
museum werkzame suppoosten 
(voornamelijk schilderijen oude kunst).

Galerie Wanda Reiff, 
Aalbeek/Nuth
Schilderijen van André Dieteren, 
beelden van Juut Sadée en Roel 
Teeuwen.

Diversen
Woensdag 9 mei: Mink DeVille in de 
Hanenhof in Geleen, het 
voorprogramma wordt verzorgd door 
Russell smith (ex-Amazing Rhythm 
Aces).
Donderdag 17 mei: Camel in de
Schouwburg in Heerlen.
Zaterdag 19 mei: Nasmak 
(afscheidstournee) in De Kapel (Kombi 
Maastricht), the Golden Strings 
verzorgen het voorprogramma.
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Het hek
Het wemelt natuurlijk van de 
'schandalen aan de Rijksuniversi
teit Limburg. Maar ze worden zorg
vuldig binnenskamers gehouden. 
Voor één keer is er dan toch een 
uitgebarsten: het schandaal van 
het hekje in de tuin van het Hoofd
gebouw, tussen de Waterstaat- 
vleugel en het Kruithuis. Als gevolg 
van de beslissing om een gedeelte 
van de Jezuïetentuin open te stel
len voor het publiek, moest er een

Diafragma
Op de dia van Diana 
hangt de zon in de gordijnen 
meet de maan een glinsterjurk 
vallen sterren bij de vleet. ,

Op de dia van Diana 
krabt New York hoog in de wolken 
draaft een paard van Marlboro 
rollen tranen langs het raam.

Op de dia van Diana 
is Diana luchtmeermin 
in een paarse rubberhuid 
tussen ronde kleurballonnen.

Op de dia van Diana
zingt Diana Ross gezichten 
in 1600 duizend oren
de bomen nog niet meegeteld.

Op de dia van Diana 
dromen stars & stripes geluiden 
gonst de neon grote ogen 
huilen wangen tekstverdriet.

Naast de divan van Diana 
staat Diana Ross te zijn 
zonder Coca Cola tranen 
Het diafragma is te klein.

Raph & Cheese

afrastering gemaakt worden tus
sen het open en gesloten deel. Er 
verrees in enkele dagen tijd een 
stoer hekwerk met een poortje, 
want de tuinman moest er nog door 
kunnen. Bijvoorbeeld om het uitge
strekte grasveld te maaien. Met de 
tuinman was dus wel rekening ge
houden, maar niet met zijn (naai
machine. Verwoede pogingen om 
het gevaarte op zijn kant door het 
poortje te wurmen liepen op niets 
uit, ook al werd een aanzienlijk deel 
van het universiteitspersoneel in
gezet. Ten einde raad is het besluit 
genomen om het hekwerk zodanig 
te verbouwen dat een grasmaaier 
er doorheen kan.

Boekhandel
Het College van Bestuur en de fa
culteiten zien geen enkel bezwaar 
in 'handhaving van het „gentle
man’s agreement” dat boekhandel 
Leiter-Nypels aanwijst als de ex
clusieve begunstigde van de be- 
steders van het universitaire boe
kenbudget. De verwoede pogin
gen vanuit de U-raad om het bud
get overgeheveld te krijgen naar 
een andere boekhandel (bij voor
keur Servaas), zijn daarmee voor
lopig op niets uitgelopen. Raad en 
College waren onlangs overeenge

komen dat het functioneren van 
Leiter-Nypels als academische 
boekhandel grondig onderzocht 
zou worden aan de hand van „har
de” en „zachte” criteria. Aanleiding 
voor het onderzoek waren de 
klachten waarop volgens de raads
leden een bezoek aan de boekhan
del onvermijdelijk uitdraaide: er viel 
niets te snuffelen en wie een boek 
bestelde moest daar maanden op 
wachten, terwijl het in een grotere 
universiteitsstad binnen een of 
twee weken leverbaar was.
Maar volgens het onderzoekje dat 
de praktijk toetst aan de criteria 
van de commissie Onderwijs, We
tenschap en Maatschappelijke 
Dienstverlening, is er vooral wat 
betreft de harde criteria geen re
den tot klagen: de bestellingen van 
de bibliotheek worden naar volle 
tevredenheid van.de- bibliothecaris 
uitgevoerd; er is genoeg deskun
digheid in huis en de financiële po
sitie is, „door en door gezond”. Wie 
wil binnenlopen om te „snuffelen” 
kan zijn hartje ophalen, want er 
staat een assortiment van weten
schappelijke boeken van 135 me-, 
ter. (Dat is de afstand van Maas
tricht tot Nijmegen, gedeeld door 
duizend). De belofte, die inderdtijd 
door de firma van Piere uit Eindho
ven werd gedaan, toen zij de nood
lijdende boekwinkel in de Wolf- 

straat opkocht, om de werkgele
genheid uit te breiden met vier 
plaatsen uit de regio, is ook inge
lost en tenslotte worden de kortin
gen verleend die wettelijk zijn toe
gelaten.
Uit de toetsing aan de „zachte” cri
teria komt een enigszins vaag 
beeld te voorschijn. De portefeuil
lehouders bibliotheekzaken van de 
verschillende faculteiten hebben 
op een aantal vragen gewoon geen 
antwoord kunnen geven omdat- 
men bij hun aan het verkeerde 
adres was. Zo hebben zij geen dui
delijk oordeel kunnen geven over 
de „atmosfeer" in de boekhandel. 
Zij komen niet verder dan „niet be
ter en niet slechter dan op vele an
dere plaatsen”. Verder hebben zij 
geen kijk gekregen op de bestellin
gen die de capaciteitsgroepen en 
individuele medewerkers doen. De 
portefeuillehouders vinden dat de 
snuffelfunctie beter moet worden, 
maar zij nemen daarbij de startpe- 

..riode van Leiter-Nypels als ver
zachtende omstandigheid aan.
En als een cultureel-wetenschap- 
pelijk centrum zou de boekhandel 
beter kunnen functioneren als hij 
op de duur wat meer aandacht be
steedde aan de presentatie, bij
voorbeeld door het organiseren 
van tentoonstellingen en een beter 
samengesteld assortiment.

MA LAISt
Superzorrix
„Dag mevrouw Laise, met Liza. 
Bertram thuis?” 

u
„Kan u dan misschien even 
ken?” 

01
De t 
sonet 
der (

„U heeft geklopt en door het sis 
telgat geloerd en u heeft niet de’ 
druk dat hij er is... Mja, ik zit in e« Cuïtei 
eh... wat vreemd pakket...” goed,

stuur
„Neeneenee! Ik zit niet in een do< ^haf 
of zo, maar..nou ja... zo zeg je d 
'Ik zit in een vervelend pakket' als 
in een vervelende situatie zit,1 
dat zit ik nu.”

„Nou kijk, ... uhm ...eh, u weet rf' 
schien niet waar hij heen is?"

„Ja, inderdaad, ik ben een vri« 
dinnetje van Bertram, en zou u vtf 
licht een briefje voor 'm kunrt 
neerleggen?"

sluitt 
loekc 
raad 
cent, 
guldr 
Verg; 
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„Nou moe! Ik mag toch zeker v*8roti 
’lieve’ tegen m’n Bertrammetje ze! Ieerd 
gen? Daar heeft u zich helema 
niet tegenaan te bemoeien, hoi <n t< 
Schrijft u nou maar: 'Lieve Bertr^ J^nd. 
ik ben, toen ik laatst bij je ben 9! mna 
bleven...”’ r~.„.

.Nou, eh: ’Lieve Bertram, ik...

Perst 
te de 
der c 
ge h 
telfs 
als o

„Houdt u nou toch eens die t1 
moeizieke snuit! Ik mag toch b1 
ven bij wie en zo lang als ik wil!? 
bertram heeft me notabene $ 
verteld dat daarover niets in h 2lenl 
huurcontract staat! dus, schrijft 
maar weer: ’...bij je ben gebleW 
iets vergeten mee te nemen. “ 
weet vast wel wat!’ Met een 
roepteken, ja.” 

„Wat bent ü nieuwsgierig zeg! 
heb nog nooit zó’n Tante Bet rrrêf 
gemaakt! Heeft u zo ook uw eiQe 
kinderen opgevoed?” 

„Enfin, wat ik maar zeggen wild® 
die moeten een bar ongelukkig 
jeugd hebben gehad. Heeft u 
eigenlijk alles al opgeschreven? ’ 

„Dat gaat u toch helemaal niet 
wat ik vergeten ben? Dat is 
maal niet interessant! En daarbij.1 
hoor aan uw stem dat u aan ailed! 
vieze vunzigheden zit te denken

„Getsie! Ondergoed, babydol 
jarretellen, corsetten en co'j 
doorns? Bah, bah, driewerf , 
mevrouw Laise, u dacht toch ?? 
dat ik...” 

„Oooh! Van mij dacht u dat jd” 
wel! Dat is pas grof. Wel mevrOK 
Laise, dan zal ik u ook zeggen 
ik vergeten was: ik wilde het nied* 
ste videospelletje van bertramjj. 
nen, en dat ben ik vergeten: ’’ 
perzorrix!!'”
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